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Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanı Mehmet Ali Şahin'in Akdeniz 

Parlamenterler Asamblesi Dördüncü Genel Kurul Toplantısı Açılışında  
Yaptıkları Konuşma  

(23 Ekim 2009) 
 
Sayın Başkan,  
Sayın Başbakan  
Saygıdeğer Parlamenterler,  
 
Akdeniz Parlamenter Asamblesi'nin 4. Genel Kurulu'na katılmak üzere İstanbul'a gelen siz 
saygıdeğer Parlamenterleri, ülkemde ağırlamaktan büyük memnuniyet duyuyorum.  

Çeşitli uygarlıklara ev sahipliği yapmış bir tarihi kentte, İstanbul'da bulunuyorsunuz.  
 
Ülkeme, İstanbul'a hoş geldiniz.  
 
Hepinizin bildiği gibi fikri temelleri 1990 yılında atıldı Asamblenin… 2006 yılında 
bağımsız uluslararası bir grup kimliğini kazandı.  
 
Konuşmamın başında, Akdeniz Parlamenter Asamblesini;  
 
Akdeniz havzasında,  
 
Kalıcı barışın,  
İstikrarın ve  
işbirliğinin tesisi için önemli bir bölgesel kuruluş olarak gördüğümü ifade etmek 
istiyorum.  
 
Saygıdeğer Parlamenterler,  
 
Bugün, burada, Dünyanın en eski uygarlıklarından bazılarına ev sahipliği yapmış bir 
bölgenin halklarının temsilcileri olarak bulunuyoruz.  
 
Akdeniz havzası, tarihin en eski dönemlerinden beri karşılıklı etkileşimin varolduğu, 
çok önemli bir bölge olmuştur.  
 
Bu nedenle olsa gerek, Akdeniz'in Latince adının "Dünyanın merkezi" anlamına 
gelmesi tesadüfi değildir.  
 
Bu noktada, şunu söylemek yanlış olmaz: Akdeniz, insanlık tarihinin şekillendiği 
temel coğrafyalardan biridir.  
 
Nitekim bugün, dünya nüfusunun yaklaşık yüzde 7'si Akdeniz havzasında yaşıyor.  
 
Küresel gayrisafi hasılanın yaklaşık yüzde 11'i Akdeniz ülkelerinden kaynaklanıyor.  
 
Akdeniz'den beş ülke, Dünya'nın en büyük 30 Ekonomisi arasında yer alıyor.  
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Bu bölge aynı zamanda önemli bir enerji ve ticaret kaynağı… Dünya deniz ticaretinin 
yüzde 30'u Akdeniz'de yapılıyor.  
 
Her yıl 320 milyon yabancı turist, ülkelerimizi ziyaret ediyor.  
 
Değerli Parlamenterler,  
 
Bütün bu veriler, bölgemizin taşıdığı potansiyeli açıkça ortaya koyuyor.  
 
Tabiki bu potansiyel, bize, birçok işbirliği imkânını sunuyor.  
 
İtiraf edelim ki, bize sunulan bu imkânların hakkını bugüne kadar lâyıkıyla veremedik.  
 
Aramızdaki çeşitli sorunlar, mevcut potansiyeli yeterince değerlendirmemize fırsat 
tanımadı.  
 
Maalesef, üzülerek belirtmeliyim ki, savaş ve diğer sorunlar, bu bölgenin kaderinde 
daima varoldu.  
 
Ama geldiğimiz bu noktada, Genel Kurul Toplantımızın başlığını oluşturan 
"Akdeniz'de İstikrar, Refah ve İşbirliği"nin son derece yerinde bir tema olduğunu 
ifade etmek istiyorum.  
 
Çünkü bu belirtilen her üç hususun da eksikliği ve yetersizliği Akdeniz bölgesinde 
derinden hissedilmektedir.  
 
Özellikle, Akdeniz'in Kuzeyi ile Güneyi'nin, Batısı ile Doğusu'nun refah düzeyleri 
arasındaki farklılıklar önemli bir sorun olarak karşımızda durmaktadır.  
 
Temel önceliğimiz, bu dengesizliklerin bir an önce giderilmesi olmalıdır diye 
düşünüyorum.  
 
Ayrıca havzamız, son küresel ekonomik krizden de nasibini aldı.  
 
Bu nedenle, bölge için, ticaretin, yatırımların, sermaye hareketlerinin artırılması 
gerekiyor.  
 
Ekonomik işbirliğinin çok daha üst düzeylere çıkarılması gerekiyor.  
 
Özellikle Akdeniz'in gelişmiş ülkelerine özel sorumluluklar düştüğü inancındayım.  
 
Değerli Parlamenterler,  
 
Diğer yandan, Dünyada küresel ısınma ve iklim değişikliğinin en olumsuz 
sonuçlarının görüleceği bölgeler arasında, Akdeniz'in de bulunduğunu artık hepimiz 
bilmekteyiz.  
 
Kararlılıkla mücadele edilmediği takdirde, gelecek nesillere bırakacağımız, telâfisi son 
derece güç, kötü bir miras olacaktır.  



 
Sevgili Dostlar,  
 
Dikkat ederseniz, problemlerden bahsederken, çoğul konuşuyorum.  
 
Çünkü küçülen dünyamızda, hiçbirimiz, gerçek anlamda bu meselelerden bağışık 
değiliz.  
 
Birimizin sorunu, bu sorunun olumsuz sonuçları, bir şekilde diğerimizi de 
etkilemektedir ve etkileyecektir.  
 
O nedenle, daha önce Sayın Başbakan'ımızın ifade ettiği gibi, işbirliği yapmamız 
kaçınılmazdır.  
 
 
Bu durum, tarihin bizlere yüklediği bir sorumluluk, gelecek nesillere ise borcumuzdur.  
 
 
Saygıdeğer Parlamenterler,  
 
Memnuniyetle belirtmeliyim ki, şu anda misafiri bulunduğunuz Türkiye, bu bilinçle 
hareket etmektedir.  
 
Öncelikle bölgemizdeki sorunların çözümü için etkin, gerçekçi, önalıcı ve sonuç 
odaklı bir dış politika yürütmeye çalışmaktadır.  
 
Bu doğrultudaki ilk adımı, komşularımızla ilişkilerimizin tüm sorunlardan 
arındırılması yönündeki politikamız oluşturmaktadır.  
 
Komşumuz Yunanistan'la 10 yılı aşkın bir süredir devam eden müspet ilişki ortamının 
devamı için uğraşıyoruz. Bu doğrultuda, güven arttırıcı önlemler ve istikşafi 
görüşmeler başta olmak üzere, yapıcı yaklaşımlarımızı sürdürüyoruz.  
 
Yunanistan tarafının da bu iradeyi taşıdığını memnuniyetle görüyoruz. Yeni Yunan 
Hükümeti'nin de, mevcut olumlu süreci, artan katkılarıyla destekleyeceğini umut 
ediyoruz.  
 
Kıbrıs sorunuyla ilgili Sayın Başbakan Türkiye'nin yaklaşımlarını anlattı. O nedenle 
ben, bu konuya girmeyeceğim.  
 
Suriye ile ilişkilerimizi, yakın geçmişimize kıyasla bugün çok daha ileri bir aşamaya 
taşıdık.  

Filistin sorunu, Orta Doğu ve Akdeniz bölgesindeki sorunların belki de en köklüsü ve 
önemlisidir.  
 
İsrail ve Filistin tarafı arasında iyi ilişkilerin kurulmasını istiyoruz.  
 
Filistin sorununun, barış içinde yan yana varolacak iki devlet formülü temelinde, 
hakkaniyetle çözülmesi için çaba harcıyoruz.  



 
En büyük temennimiz şudur: Kaynaklarını, silahlanma ve silahlı mücadeleye değil, 
bölge halkının mutluluğu ve bekâsı için harcayan bir Orta Doğu idealinin 
gerçekleşmesi en büyük temennimizdir.  
 
Saygıdeğer Parlamenterler,  
 
Türkiye'nin stratejik dış politika hedefi, Avrupa Birliği üyeliğimizden de bahsetmek 
istiyorum.  
 
Türkiye'nin Avrupa Birliği üyeliği, Akdeniz'deki genel işbirliğine ve istikrar ortamına 
son derece önemli katkıları olacak bir gelişme teşkil edecektir.  
 
Müstakbel üyeliğimiz, tüm Akdeniz havzasının çıkarınadır. 2005'te üyelik 
müzakerelerimiz başladı. Özellikle son yıllarda reform niteliğinde bir dizi reformu 
hayata geçirdik. Bunu, öncelikle temsil ettiğimiz halkımıza daha çağdaş bir yaşam 
standardı sunma gayesiyle yaptık. Üzerimize düşeni bundan sonra da yapmaya devam 
edeceğiz.  
 
Ancak unutulmamalıdır ki, tam üyelik süreci, bize olduğu kadar, Avrupa Birliği'ne de 
bazı yükümlülükler getirmektedir. Birliğin, bu yükümlülüklerine sadık kalmasını 
bekliyoruz. Diğer aday ülkeler hakkında hangi usul izlenmişse, ülkemiz için de bu 
usulün takibi zorunludur.  
 
Saygıdeğer Parlamenterler,  
 
Bir hususu daha sizinle paylaşmak istiyorum.  
 
Akdeniz, üç semavi dine mensup halklara ev sahipliği yapmaktadır.  
 
Bu durumun, bir çatışma değil, işbirliği vesilesi olması şarttır.  
 
Bu bağlamda, Sayın Başbakan'ın Eş Başkanlığını yaptıkları BM Medeniyetler İttifakı 
girişimine dikkatinizi çekmek istiyorum. Bu girişimi, İspanya ile birlikte başlattık. Bu 
girişimin değeri, Dünya kamuoyu tarafından giderek daha iyi anlaşılmakta; destek 
bulmaktadır.  
 
Tüm Akdeniz halklarının da, bizler aracılığı ile bu girişimi daha fazla sahiplenmesi 
için tüm imkânlarımızı seferber etmemiz gerektiğini düşünüyorum.  
 
Değerli Parlamenterler,  
 
Sözlerime son verirken, Türk halkı olarak Akdeniz gibi tüm insanlığın gıptayla 
baktığı, bolluk ve bereket timsali bir doğa harikasını, temsil ettiğiniz ülkelerin 
halklarıyla paylaşmaktan dolayı duyduğumuz memnuniyeti dile getirmek istiyorum.  
 
Bu havzanın her köşesinin, fazlasıyla hak ettiği dostluk ve barış ortamına biran önce 
kavuşmasını diliyorum.  
 
Akdeniz'in bir sevgi, barış ve hoşgörü denizi olması önünde aşılamayacak  engel 



 
 
 
 
 
 
 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANI 
SAYIN MEHMET ALİ ŞAHİN’İN 

AKDENİZ PARLAMENTERLER ASAMBLESİ  
DÖRDÜNCÜ GENEL KURUL TOPLANTISI AÇILIŞINDA 

YAPTILARI KONUŞMA  
 

(23 EKİM 2009, İSTANBUL) 
 
 

Sayın Başkan, 
Sayın Başbakan 
Saygıdeğer Parlamenterler, 

 
Akdeniz Parlamenter Asamblesi’nin 4. Genel Kurulu’na katılmak üzere 

İstanbul’a gelen siz saygıdeğer Parlamenterleri, ülkemde ağırlamaktan büyük 
memnuniyet duyuyorum. 

 
 Çeşitli uygarlıklara ev sahipliği yapmış bir tarihi kentte, İstanbul’da 
bulunuyorsunuz. 

 
Ülkeme, İstanbul’a hoş geldiniz. 
 
Hepinizin bildiği gibi fikri temelleri 1990 yılında atıldı Asamblenin… 2006 

yılında bağımsız uluslararası bir grup kimliğini kazandı. 
 
Konuşmamın başında, Akdeniz Parlamenter Asamblesini; 
 
Akdeniz havzasında, 
 
Kalıcı barışın, 

bulunmadığını düşünüyorum.  
 
Bu düşüncelerle, sizlere ve temsil ettiğiniz halklara en içten selamlarımı sunuyor, 
ülkeme ve İstanbul'a tekrar hoş geldiniz diyorum.  
 
4. Genel Kurul Toplantısı'nın başarılı geçmesini diliyorum. 



İstikrarın ve  
işbirliğinin tesisi için önemli bir bölgesel kuruluş olarak gördüğümü ifade etmek 

istiyorum. 
 
Saygıdeğer Parlamenterler, 
 
Bugün, burada, Dünyanın en eski uygarlıklarından bazılarına ev sahipliği 

yapmış bir bölgenin halklarının temsilcileri olarak bulunuyoruz. 
 
Akdeniz havzası, tarihin en eski dönemlerinden beri karşılıklı etkileşimin 

varolduğu, çok önemli bir bölge olmuştur. 
 
Bu nedenle olsa gerek, Akdeniz’in Latince adının “Dünyanın merkezi” anlamına 

gelmesi tesadüfi değildir. 
 
Bu noktada, şunu söylemek yanlış olmaz: Akdeniz, insanlık tarihinin 

şekillendiği temel coğrafyalardan biridir. 
 
Nitekim bugün, dünya nüfusunun yaklaşık yüzde 7’si Akdeniz havzasında 

yaşıyor. 
 
Küresel gayrisafi hasılanın yaklaşık yüzde 11’i Akdeniz ülkelerinden 

kaynaklanıyor. 
 
Akdeniz’den beş ülke, Dünya’nın en büyük 30 Ekonomisi arasında yer alıyor. 
 
Bu bölge aynı zamanda önemli bir enerji ve ticaret kaynağı… Dünya deniz 

ticaretinin yüzde 30’u Akdeniz’de yapılıyor. 
 
Her yıl 320 milyon yabancı turist, ülkelerimizi ziyaret ediyor. 
 
Değerli Parlamenterler, 
 
Bütün bu veriler, bölgemizin taşıdığı potansiyeli açıkça ortaya koyuyor. 
 
Tabiki bu potansiyel, bize, birçok işbirliği imkânını sunuyor. 
 
İtiraf edelim ki, bize sunulan bu imkânların hakkını bugüne kadar lâyıkıyla 

veremedik. 
 
Aramızdaki çeşitli sorunlar, mevcut potansiyeli yeterince değerlendirmemize 

fırsat tanımadı. 
  



Maalesef, üzülerek belirtmeliyim ki, savaş ve diğer sorunlar, bu bölgenin 
kaderinde daima varoldu. 

 
Ama geldiğimiz bu noktada, Genel Kurul Toplantımızın başlığını oluşturan 

“Akdeniz’de İstikrar, Refah ve İşbirliği”nin son derece yerinde bir tema olduğunu 
ifade etmek istiyorum. 

 
Çünkü bu belirtilen her üç hususun da eksikliği ve yetersizliği Akdeniz 

bölgesinde derinden hissedilmektedir. 
 
Özellikle, Akdeniz’in Kuzeyi ile Güneyi’nin, Batısı ile Doğusu’nun refah 

düzeyleri arasındaki farklılıklar önemli bir sorun olarak karşımızda durmaktadır. 
 
Temel önceliğimiz, bu dengesizliklerin bir an önce giderilmesi olmalıdır diye 

düşünüyorum. 
 
Ayrıca havzamız, son küresel ekonomik krizden de nasibini aldı. 
 
Bu nedenle, bölge için, ticaretin, yatırımların, sermaye hareketlerinin artırılması 

gerekiyor. 
 
Ekonomik işbirliğinin çok daha üst düzeylere çıkarılması gerekiyor. 
 
Özellikle Akdeniz’in gelişmiş ülkelerine özel sorumluluklar düştüğü 

inancındayım. 
 
Değerli Parlamenterler, 
 
Diğer yandan, Dünyada küresel ısınma ve iklim değişikliğinin en olumsuz 

sonuçlarının görüleceği bölgeler arasında, Akdeniz’in de bulunduğunu artık 
hepimiz bilmekteyiz. 

 
Kararlılıkla mücadele edilmediği takdirde, gelecek nesillere bırakacağımız, 

telâfisi son derece güç, kötü bir miras olacaktır. 
 
Sevgili Dostlar, 
 
Dikkat ederseniz, problemlerden bahsederken, çoğul konuşuyorum. 
 
Çünkü küçülen dünyamızda, hiçbirimiz, gerçek anlamda bu meselelerden 

bağışık değiliz. 
 



Birimizin sorunu, bu sorunun olumsuz sonuçları, bir şekilde diğerimizi de 
etkilemektedir ve etkileyecektir. 

 
O nedenle, daha önce Sayın Başbakan’ımızın ifade ettiği gibi, işbirliği 

yapmamız kaçınılmazdır.  
 
Bu durum, tarihin bizlere yüklediği bir sorumluluk, gelecek nesillere ise 

borcumuzdur. 
 
 
Saygıdeğer Parlamenterler, 
 
Memnuniyetle belirtmeliyim ki, şu anda misafiri bulunduğunuz Türkiye, bu 

bilinçle hareket etmektedir. 
 
Öncelikle bölgemizdeki sorunların çözümü için etkin, gerçekçi, önalıcı ve sonuç 

odaklı bir dış politika yürütmeye çalışmaktadır. 
 
Bu doğrultudaki ilk adımı, komşularımızla ilişkilerimizin tüm sorunlardan 

arındırılması yönündeki politikamız oluşturmaktadır. 
 
Komşumuz Yunanistan’la 10 yılı aşkın bir süredir devam eden müspet ilişki 

ortamının devamı için uğraşıyoruz. Bu doğrultuda, güven arttırıcı önlemler ve 
istikşafi görüşmeler başta olmak üzere, yapıcı yaklaşımlarımızı sürdürüyoruz.  

 
Yunanistan tarafının da bu iradeyi taşıdığını memnuniyetle görüyoruz. Yeni 

Yunan Hükümeti’nin de, mevcut olumlu süreci, artan katkılarıyla destekleyeceğini 
umut ediyoruz. 

 
Kıbrıs sorunuyla ilgili Sayın Başbakan Türkiye’nin yaklaşımlarını anlattı. O 

nedenle ben, bu konuya girmeyeceğim. 
 
Suriye ile ilişkilerimizi, yakın geçmişimize kıyasla bugün çok daha ileri bir 

aşamaya taşıdık. 
 

 Filistin sorunu, Orta Doğu ve Akdeniz bölgesindeki sorunların belki de en 
köklüsü ve önemlisidir. 

 
İsrail ve Filistin tarafı arasında iyi ilişkilerin kurulmasını istiyoruz. 
 
Filistin sorununun, barış içinde yan yana varolacak iki devlet formülü temelinde, 

hakkaniyetle çözülmesi için çaba harcıyoruz. 
 



En büyük temennimiz şudur: Kaynaklarını, silahlanma ve silahlı mücadeleye 
değil, bölge halkının mutluluğu ve bekâsı için harcayan bir Orta Doğu idealinin 
gerçekleşmesi en büyük temennimizdir. 

 
Saygıdeğer Parlamenterler, 
 
Türkiye’nin stratejik dış politika hedefi, Avrupa Birliği üyeliğimizden de 

bahsetmek istiyorum. 
  
Türkiye’nin Avrupa Birliği üyeliği, Akdeniz’deki genel işbirliğine ve istikrar 

ortamına son derece önemli katkıları olacak bir gelişme teşkil edecektir. 
 
Müstakbel üyeliğimiz, tüm Akdeniz havzasının çıkarınadır. 2005’te üyelik 

müzakerelerimiz başladı. Özellikle son yıllarda reform niteliğinde bir dizi reformu 
hayata geçirdik. Bunu, öncelikle temsil ettiğimiz halkımıza daha çağdaş bir yaşam 
standardı sunma gayesiyle yaptık. Üzerimize düşeni bundan sonra da yapmaya 
devam edeceğiz. 

 
Ancak unutulmamalıdır ki, tam üyelik süreci, bize olduğu kadar, Avrupa 

Birliği’ne de bazı yükümlülükler getirmektedir. Birliğin, bu yükümlülüklerine sadık 
kalmasını bekliyoruz. Diğer aday ülkeler hakkında hangi usul izlenmişse, ülkemiz 
için de bu usulün takibi zorunludur. 

 
Saygıdeğer Parlamenterler, 
 
Bir hususu daha sizinle paylaşmak istiyorum. 
 
Akdeniz, üç semavi dine mensup halklara ev sahipliği yapmaktadır. 
 
Bu durumun, bir çatışma değil, işbirliği vesilesi olması şarttır. 
 
Bu bağlamda, Sayın Başbakan’ın Eş Başkanlığını yaptıkları BM Medeniyetler 

İttifakı girişimine dikkatinizi çekmek istiyorum. Bu girişimi, İspanya ile birlikte 
başlattık. Bu girişimin değeri, Dünya kamuoyu tarafından giderek daha iyi 
anlaşılmakta; destek bulmaktadır. 

 
Tüm Akdeniz halklarının da, bizler aracılığı ile bu girişimi daha fazla 

sahiplenmesi için tüm imkânlarımızı seferber etmemiz gerektiğini düşünüyorum. 
 
Değerli Parlamenterler, 
 



Sözlerime son verirken, Türk halkı olarak Akdeniz gibi tüm insanlığın gıptayla 
baktığı, bolluk ve bereket timsali bir doğa harikasını, temsil ettiğiniz ülkelerin 
halklarıyla paylaşmaktan dolayı duyduğumuz memnuniyeti dile getirmek istiyorum. 

 
Bu havzanın her köşesinin, fazlasıyla hak ettiği dostluk ve barış ortamına biran 

önce kavuşmasını diliyorum. 
 
Akdeniz’in bir sevgi, barış ve hoşgörü denizi olması önünde aşılamayacak engel 

bulunmadığını düşünüyorum. 
 
Bu düşüncelerle, sizlere ve temsil ettiğiniz halklara en içten selamlarımı 

sunuyor, ülkeme ve İstanbul’a tekrar hoş geldiniz diyorum. 
 
4. Genel Kurul Toplantısı’nın başarılı geçmesini diliyorum. 

'İnsan Erdoğan' İsrail'e yüklendi 
İstanbul'da Akdenizli parlamenterlere seslenen Başbakan Erdoğan, 
İsrail'in politikalarını eleştirirken ‘bunu insan olduğu için yapıyorum’ 
dedi. İsrail kanadından ise bu açıklamaya tepki geldi. 

 
 

 

ntvmsnbc ve Ajanslar 
Güncelleme: 21:43 TSİ 23 Ekim. 2009 Cuma  

İSTANBUL - Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, Akdeniz'in, kıyısında yer alan Gazze'de yaşanan 

trajediye göz kapatılarak bir barış gölü olamayacağını belirtti.  

İstanbul’da Akdenizli parlamenterlerle biraray gelen Başbakan, ''İsrail'in güvenliği ne kadar 

önemli ise Filistin'in güvenliği de o kadar önemlidir'' diye konuştu.  

İsrail’in politikalarını eleştiren ve ''Bunu Müslüman olduğum için değil insan olduğum için 

yapıyorum'' diyen Erdoğan, ”Kadınlar ve çocukların kitle imha silahlarıyla öldürülmesine seyirci 

kalamayız" dedi.  



Erdoğan'ı dinleyen isimler arasında yer alan İsrail Parlamentosu Başkan Yardımcısı Majalie 

Whbee, bu sözlere tepki gösterdi.  

''Filistinli çocuklardan bahseden Erdoğan, israilli çocukların durumunu da gözardı etmemeli'' 

diyen Whbee, Türk hükümetini daha dengeli bir politika izlemeye davet etti.  

İlk olarak NTV'ye Erdoğan'ın konuşmasını değerlendiren Whbee, "Bence Erdoğan daha dengeli 

olmalıydı. İsrailli çocuklardan bahsetmeyip Filistinli çocuklardan bahsedemezsiniz" derken, 

daha sonra bu görüşlerini bizzat Başbakan Erdoğan’a iletti.  

Erdoğan, eleştirilerini bu sohbette de sürdürürken, Goldstone Raporu ve fosfor bombalarından 

bahsetti. İsrail Parlamentosu Başkan Yardımcısı, Erdoğan'la yaptığı konuşmayla ilgili olarak 

da, "Başbakan, dünyada İsrail ile Arap ülkeleri arasında arabuluculuk yapan tek kişi olma 

konumunu sürdürmek için sıkı çalışmalı" ifadelerini kullandı. 
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Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, Kıbrıs'ta çözüme ulaşılmasının öncelikleri olduğunu belirterek, ''Kuzey Kıbrıs, 
eroin kaçakçılığının mı, insan kaçakçılığının mı merkezi? Bu dünyada nereler devlet olarak kabul edildi, nereler 
AB'ye üye kabul edildi. Kuzey Kıbrıs'a uygulanan bu yaklaşım tarzını uluslararası hukukla bağdaştıramıyoruz'' 
dedi.  
 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu'nun açılışında konuşan Erdoğan, Akdeniz'in batısını doğusu 
kadar önemsediklerini belirterek, Türkiye'nin 1994'ten beri devam eden NATO'nun Akdeniz Diyaloğu ile dönem 
başkanlığını üstlendikleri Güneydoğu Avrupa Ülkeleri İşbirliği Sürecinin içinde bulunduğunu anımsattı.  
 
Türkiye'nin, Arap Ligi ile tesis edilen Türk-Arap İşbirliği Forumu'na ve stratejik ortağı olduğu Afrika Birliği ile 
ilişkilere de önem verdiğini ifade eden Erdoğan, ''Akdeniz'in doğusu ile de batısı ile iyi ilişkiler kuran Türkiye, bunu 
somut adımlarla desteklemek için çaba sarf ediyor'' dedi.  
 
İspanya ile BM çatısı altında Medeniyetler İttifakı Projesi'ni gerçekleştirdiklerini anımsatan Erdoğan, Medeniyetler 
İttifakı'nın BM çatısı altında resmi bir kurum olarak yer edinmesi çalışmalarını başlattıklarını kaydetti.  
 
Akdeniz'de farklı deneyimler yaşamış, farklı medeniyetlere ev sahipliği yapmış, tarihi ve kültürel zenginliğe sahip 
ülkelerden ikisi olarak küresel barış hedefinde Medeniyetler İttifakı'na öncülük yaptıklarını ve kısa sürede 
müşahhas sonuçlar da almaya başladıklarını ifade eden Erdoğan, ''Türkiye olarak komşularımızla sıfır problem 
anlayışı çerçevesinde sorunlarımızı çözüm yoluna koyduk. Bölgesel meselelerin çözümü için de yoğun ve aktif bir 
dış politika yürütüyoruz'' diye konuştu.  
 
-KIBRIS-  
 
Başbakan Erdoğan, Kıbrıs adasında devam eden çözüm arayışlarının da bölgesel istikrar bakımından üzerinde 
büyük bir hassasiyetle durdukları bir konu olduğunu vurgulayarak, şöyle konuştu:  
 
''Kıbrıs'ta parametreleri belli olan kapsamlı çözüme bir an önce ulaşılması Türkiye'nin ve KKTC'nin önceliğidir. 
Bakın biz iddia ile konuşuyoruz; 'gelin, yıl sonuna kadar bunu neticelendirelim' diyoruz. Kendimize inanıyoruz, 
tezimizi inançla savunuyoruz ama kaçıyorlar. Niye? Samimi davranmıyorlar. Aynı yaklaşımı karşı taraftan görsek 
biz yıl sonuna kadar bu işi bitiririz.  
 
Biz dedik ki, kazan-kazan esasına göre bu süreci başlatalım. Önceki BM Genel Sekreteri ile süreci başlattık ve 4 
gün baş başa çalışmalar yaptık. Çalışmalar neticesinde imzalar buna göre atılırken, baktık ki bu işten kaçıyorlar. 
Bir hafta içinde Güney Kıbrıs'ta Annan Planı'na yüzde 75 'hayır' çıkarken, Kuzey'de yüzde 75 'evet' çıktı. Kuzey 
Kıbrıs, Annan Planı'nı desteklerken, Güney desteklemedi, bundan kaçındı. Ama kaçan, kaçınan, olumsuz 
yaklaşan ödüllendirildi, olumlu yaklaşan Kuzey Kıbrıs cezalandırıldı. Buna, adil bir yaklaşım diyemeyiz.''  
 
Almanya Başkanı Angela Merkel'in bir açıklamasında ''Güney Kıbrıs'ın AB'ye alınması yanlış olmuştur'' dediğini, 
eski Almanya Başbakanı Gerhard Schröder'in yazdığı eserinde ''Türkiye'ye yapılan ahlaksızlıktır'' şeklinde tespiti 
bulunduğunu belirten Erdoğan, bunların bizzat sürecin içerisinde olan liderler olduğunu ve Hollanda'da, İsviçre'de, 
ABD'de bu konuyu sabahlara kadar tartıştıklarını ve konuştuklarını söyledi.  
 
Bütün tartışmaların sonucunda ancak bu noktaya gelindiğini kaydeden Erdoğan, konuşmasını şöyle sürdürdü:  



 
''Bundan dolayı da bazı şeyleri savunamıyorlar. Tek şey nedir, Güney Kıbrıs, şu anda AB'dedir. AB'de olduğu için 
devamlı bariyer oluşturuyor. Çünkü sadece Güney Kıbrıs bir fasıla 'hayır' diyorsa, o iş bitmiştir, tıkanmıştır. Fakat 
Türkiye'nin bu noktada sıkıntısı yok. Türkiye AB'ye girerse kendisi kazandığı kadar AB'de kazanır, bunun böyle 
bilinmesi lazım. Türkiye'nin AB'ye girmesi 1,5 milyarlık İslam dünyasının AB'ye güç katması demektir. Bunun 
farkında değiller ve AB o zaman Medeniyetler İttifakı'nın adresi olarak gözükecektir.''  
 
Başbakan Erdoğan, 64. BM Genel Kurulu'nda yaptığı konuşmayı da anımsatarak, ''Adada devam eden müzakere 
sürecine desteğimiz tamdır'' dedi.  
 
Türkiye ve Yunanistan'ın bu konuda garantör ülke olduğunu anımsatan Erdoğan, Yunanistan Başbakanı Yorgo 
Papandreu ile de konuyu 15 gün önce İstanbul'da görüştüklerini kaydetti.  
 
Başbakan Erdoğan, şöyle devam etti:  
 
''Bizlerin, garantör ülke olarak bu konuda yere sağlam basmamız lazım. Sayın Hıristofyas BM toplantısında 
'Oturalım, konuşalım' dedi. 'Niçin biz sizinle konuşacağız' dedim. 'Eğer konuşacaksak, o zaman bu işi dörtlü 
konuşacağız' dedim. 'Kim olacak bu kişiler' dedi. Dedim ki, 'Siz olacaksınız, Sayın Talat olacak, Karamanlis 
kalırsa Karamanlis kalmazsa Papandreu olacak, bir de biz olacağız. İki garantör ülke, iki taraf ülke' dedim. 'Sayın 
Talat hangi sıfatla olacak?' dedi. Şu anda sayın Talat ile 42 toplantı yaptınız. Hangi sıfatla görüşüyorsunuz? Hangi 
sıfatla görüşüyorsanız, aynı sıfatla olacak. Olay budur. Çözüm istiyorsak, çözüme böyle gideceğiz. Aksi taktirde 
gidemeyiz.''  
 
-''İANE İSTEMİYORUZ, ADALET İSTİYORUZ''-  
 
Dünyanın değişik ülkelerinde ofisleri olan bir çok uluslararası kurum ve kuruluşta Kuzey Kıbrıs Cumhurbaşkanı'nın 
tezlerini savunduğunu belirten Erdoğan, İslam Konferansı Örgütü'nde, Annan Planı'ndaki ifadesi ile yerini 
gözlemci ülke olarak alan bir Kıbrıs Türk Devleti bulunduğunu söyledi.  
 
Başbakan Erdoğan, şöyle konuştu:  
 
''Bazıları kabul eder, etmez. Bunlar önemli değil. Türkiye'nin burada ne dediği önemlidir. Biz Kıbrıs Türk Devleti 
olarak kabul ettik, süreci de böyle çalıştırıyoruz, böyle çalıştıracağız ve adil olunmasını istiyoruz. İane istemiyoruz, 
adalet istiyoruz. Kuzey Kıbrıs, eroin kaçakçılığının mı insan kaçakçılığının mı merkezi? Nereler devlet olarak bu 
dünyada kabul edildi, nereler AB'ye üye kabul edildi. Ama Kuzey Kıbrıs'a uygulanan bu yaklaşım tarzını biz 
uluslararası hukukla bağdaştıramıyoruz. Gerek Türkiye, gerek Kıbrıs Türkler'i sorumluluklarının bilinci içindedir. 
Üzerilerine düşeni eksiksiz yerine getiriyorlar. Bu gerçek çok iyi idrak edilmeli ve hak ettiği karşılığı da bulmalıdır. 
Zira müzakere sürecinin ilanihai devam edemeyeceği bir gerçektir.''  
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Erdoğan'dan Akdenizli parlamenterlere Kıbrıs dersi 

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, Avrupa Ülkeleri'nin 
Kıbrıs meselesinde Türkiye ve Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti'ne haksızlık yaptığını söyledi. Almanya 
Başbakanı Angela Merkel'in bir konuşmasında Güney 
Kıbrıs'ın Avrupa Birliği'ne alınmasının yanlış olduğunu 
söylediğini, Almanya Eski Başbakanı Schröder'in ise bir 
eserinde "Kıbrıs meselesinde Türkiye'ye yapılan 
ahlaksızlıktır" dediğini hatırlatan Başbakan Erdoğan, 
"Kıbrıs'a uygulanan bu yaklaşım tarzını uluslararası 
hukukla bağdaştıramıyoruz." dedi.  

Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurul 
Toplantısı İstanbul Conrad Otel'de düzenlenen törenle 
başladı. Genel kuru açılışına Meclis Başkanı Mehmet Ali 
Şahin, Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, Akdeniz 
Parlamenterler Asamblesi Başkanı Rudy Salles, Avrupa 
Güvenlik ve Savunma Asamblesi Başkanı Robert 
Walter, Doğu Afrika Yasama Meclisi Başkanı Abdirahin 
Abdi ve çok sayıda parlamenter katıldı.  

Toplantıda konuşan Başbakan Erdoğan, Türkiye olarak 



bölgesel konuların çözüm yolunda aktif bir siyaset 
yürüttüklerini belirtti. Kıbrıs adasında devam eden 
probleme işaret eden başbakan Erdoğan, Türkiye olarak 
konunun üzerinde büyük bir hassasiyetle durduklarını 
ifade etti. Kıbrıs konusunda kapsamlı bir çözüme 
varılmasının Türkiye'nin önceliklerinden olduğunu 
belirten Başbakan Erdoğan, Güney Kıbrıs Rum 
Yönetimi'ne "Gelin yıl sonuna kadar bunu 
neticelendirelim" dediklerini ancak Rum tarafının 
çözümden kaçtığını vurguladı.  

Türkiye'nin Kıbrıs konusunda samimi davrandığını ancak 
karşı taraftan ayna samimiyeti göremediklerini belirten 
Başbakan Erdoğan, "Biz dedik ki gelin kazan kazan 
esasına göre bu süreci başlatalım ve bundan önce 
Genel Sekreter olarak görevi sürdürdüğü dönemin de 
BM Genel Sekteri ile süreci başlattık ve 43 gün baş başa 
çalışmalar yaptık. Bunların neticesinde imzalar buna 
göre atıldı ve daha sonra baktık ki bu işten kaçıyorlar ve 
bir hafta içersinde Güney Kıbrıs'ta yüzde 75 'hayır' 
çıkarken Kuzey'de yüzde 75 'evet' çıktı. Kuzey Kıbrıs 
Annan Planı'nı desteklerken Güney Kıbrıs ise 
desteklemedi." ifadelerini kullandı.  

Tüm buna rağmen Güney Kıbrıs'ın Avrupa Birliği'ne 
alınarak ödüllendirildiğini ve Kuzey Kıbrıs'ın ise 
cezalandırıldığını belirten Başbakan Erdoğan, "Buna adil 
bir yaklaşım diyemeyiz. Bu gün bu konuda süreç iyi 
işlemiyorsa sürecin iyi işlememesinin sebebi budur. 
Merkel sayın şansölye bir açıklamasında şöyle söyledi: 
'Güney Kıbrıs'ın Avrupa Birliği'ne alınması yanlış 
olmuştur'. Çünkü süreci onlar da iyi izlediler ve biliyorlar. 
Schröder'in yazdığı eserinde 'Türkiye'ye yapılan 
ahlaksızlıktır' tespiti var. Bunlar bizzat sürecin içersinde 



olan liderlerdir. Bizler sabahlara kadar sorunları 
görüştüğümüz tartıştığımız günler oldu. Hollanda, 
İsviçre, Amerika'da böyle tartıştık. Bundan dolayı da bazı 
şeyleri savunamıyorlar. Tek şey Güney Kıbrıs şu anda 
Avrupa Birliği'ndedir."şeklinde konuştu.  

İslam Konferansı Örgütü'nün Kuzey Kıbrıs'ı 'Kıbrıs Türk 
Devleti' olarak gözlemci ülke statüsünde kabul ettiğini 
vurgulayan Başbakan Erdoğan, "Bazıları kabul eder 
etmez bunlar önemli değil. Türkiye'nin ne dediği önemli. 
Biz Kıbrıs Türk Devleti olarak kabul ettik. Süreci böyle 
çalıştırdık, çalıştıracağız. Adil olmasını istiyoruz. Adalet 
istiyoruz. Kuzey Kıbrıs eroin, insan kaçakçılığının 
merkezi mi? nereler devlet olarak kabul edildi, nereler 
Avrupa Birliği'ne üye kabul edildi ama Kuzey Kıbrıs'a 
uygulanan bu yaklaşım tarzını Uluslararası Hukuk'la 
bağdaştıramıyoruz. Gerek Türkiye, gerek Kuzey Kıbrıs 
sorumluluklarının bilincindedir, üzerlerine düşen 
görevleri yapıyorlar ve hak ettikleri karşılığı bulmalıdır." 
diye konuştu.  

Güney Kıbrıs lideri Hristofyas'a BM toplantısında 4'lü 
görüşme teklifinde bulunduğunu söyleyen Erdoğan, " 
'Kim olacak' dediler, 'siz olacaksınız sayın Talat olacak, 
Karamanlis kalırsa Karamanlis kalmazsa Papandreu 
olacak bir de biz olacağız' dedik. 'Sayın Talat hangi 
sıfatla olacak' dedi. 'Şu ana kadar 42 toplantı yaptınız 
sayın Talatla hangi sıfatla görüştüyseniz aynı sıfatla 
olacak' dedik." ifadelerini kullandı. (CİHAN) 
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Şahin:Türkiye'nin üyeliği Akdeniz için önemli  

23 Ekim 2009 - 17:47  

 

TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin, ''Türkiye'nin AB 
üyeliği, Akdeniz'deki genel işbirliğine ve istikrar 
ortamına son derece önemli katkıları olacak bir 

gelişme teşkil edecektir'' dedi. 

 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu'nun açılışında konuşan Şahin, genel 
kurul için İstanbul'a gelen parlamenterleri ağırlamaktan büyük memnuniyet duyduğunu ifade 
etti. 

Fikri temelleri 1990'da atılan asamblenin 2006'da bağımsız uluslararası bir grup kimliğini 
kazandığını anlatan Şahin, Akdeniz Parlamenterler Asamblesi'ni, Akdeniz havzasında kalıcı 
barışın, istikrarın ve işbirliğinin tesisi için önemli bir bölgesel kuruluş olarak gördüğünü 
belirtti. 

Bugün burada dünyanın en eski uygarlıklarından bazılarına ev sahipliği yapmış bir bölgenin 
halklarının temsilcileri olarak bulunduklarını dile getiren Şahin, Akdeniz havzasının, tarihin 
en eski dönemlerinden beri karşılıklı etkileşimlerin yaşandığı çok önemli bir bölge olduğuna 
dikkati çekti. 

Şahin, Akdeniz'in Latince adının ''Dünyanın merkezi'' anlamına gelmesinin tesadüfi 



olmadığını vurgulayarak, Akdeniz'in insanlık tarihinin şekillendiği temel coğrafyalardan biri 
olduğunu kaydetti. 

Dünya nüfusunun yüzde 20'sinin Akdeniz havzasında yaşadığını, küresel gayrı safi milli 
hasılanın yaklaşık yüzde 11'inin Akdeniz ülkelerinden kaynaklandığını ve Akdeniz'den beş 
ülkenin dünyanın en büyük 30 ekonomisi içinde bulunduğunu anlatan Şahin, şöyle devam 
etti: 

''Bu bölge aynı zamanda önemli bir enerji ve ticaret kaynağı. Dünya deniz ticaretinin yüzde 
30'u Akdeniz'de yapılıyor. Her yıl 320 milyon yabancı turist, ülkelerimizi ziyaret ediyor. 
Bütün bu veriler, bölgemizin taşıdığı potansiyeli açıkça ortaya koyuyor. Bu potansiyel bize 
birçok işbirliği imkanını sunuyor. İdrak edelim ki, bize sunulan bu imkanın hakkını bugüne 
kadar layıkıyla veremedik. Aramızdaki çeşitli sorunlar, mevcut potansiyeli yeterince 
değerlendirmemize fırsat tanımadı. Maalesef üzülerek belirtmeliyim ki savaş ve diğer 
sorunlar bu bölgenin kaderinde daima var oldu.'' 

TBMM Başkanı Şahin, gelinen bu noktada genel kurul toplantısının başlığını oluşturan 
''Akdeniz'de İstikrar, Refah ve İşbirliği'' temasının son derece yerinde olduğunu ifade 
ederek, belirtilen hususların eksikliği ve yetersizliğinin Akdeniz bölgesinde derinden 
hissedildiğini kaydetti. 

-''TEMEL ÖNCELİK, DENGESİZLİKLERİN GİDERİLMESİ OLMALI''- 

Şahin, sözlerini şöyle sürdürdü: 

''Özellikle Akdeniz'in kuzeyi ile güneyinin, batısı ile doğusunun refah düzeyleri arasındaki 
farklılıklar önemli bir sorun olarak karşımızda durmaktadır. Temel önceliğimiz, bu 
dengesizliklerin bir an önce giderilmesi olmalıdır diye düşünüyorum. Havzamız son küresel 
ekonomik krizden de nasibini aldı. Bu nedenle bölge için ticaretin, yatırımların, sermaye 
hareketlerinin artırılması gerekiyor. Ekonomik işbirliğinin çok daha üst düzeylere çıkarılması 
gerekiyor. Özellikle Akdeniz'in gelişmiş ülkelerine özel sorumluluklar düştüğü inancındayım. 
Diğer yandan, dünyada küresel ısınma ve iklim değişikliğinin en olumsuz sonuçlarının 
görüleceği bölgeler arasında Akdeniz'in bulunduğunu artık hepimiz bilmekteyiz. Kararlılıkla 
mücadele edilmediği taktirde gelecek nesillere bırakacağımız telafisi son derece güç kötü 
bir miras olacaktır.'' 

Problemlerden bahsederken çoğul konuştuğuna dikkati çeken Şahin, küçülen dünyada hiç 
kimsenin gerçek anlamda bu meselelerden bağışık olmadığını, birinin sorununun, bu 
sorunun olumsuz sonuçlarının bir şekilde diğerini de etkilediğini ve etkileyeceğini bildirdi. 



TBMM Başkanı Şahin, şöyle devam etti: 

''O nedenle işbirliği yapmamız kaçınılmazdır. Bu durum, tarihin bize yüklediği bir sorumluluk, 
gelecek nesillere ise borcumuzdur. Türkiye, bu bilinçle hareket etmektedir. Öncelikle 
bölgemizdeki sorunların çözümü için etkin, gerçekçi, ön alıcı ve sonuç odaklı bir dış politika 
yürütmeye çalışmaktadır. Bu doğrultudaki ilk adımı, komşularımızla ilişkilerimizin tüm 
sorunlardan arındırılması yönündeki politikamız oluşturmaktadır. Bunu, 'komşularımızla sıfır 
sorun' ifadesi ile özetleyebilirim.'' 

Yunanistan ile 10 yılı aşkın bir süredir devam eden müspet ilişki ortamının devamı için 
uğraştıklarını, bu doğrultuda güven artırıcı önlemler ve yapıcı yaklaşımlarını sürdürdüklerini 
anlatan Şahin, Yunanistan tarafının da bu iradeyi taşıdığını memnuniyetle gördüklerini 
belirtti. Şahin, yeni Yunan hükümetinin de mevcut olumlu süreci artan katkılarıyla 
destekleyeceğini umut ettiklerini söyledi. 

Şahin, Kıbrıs sorununu Başbakan Recep Tayyip Erdoğan'ın ayrıntılı olarak anlattığını 
belirterek, bu konuya girmeyeceğini söyledi. 

TBMM Başkanı Şahin, Suriye ile olan ilişkileri yakın geçmişe kıyasla bugün çok daha ileri 
bir aşamaya taşıdıklarını ifade etti. 

Filistin sorununun Orta Doğu ve Akdeniz bölgesindeki sorunların en köklüsü ve önemlisi 
olduğunu kaydeden Şahin, İsrail ve Filistin tarafı arasında iyi ilişkilerin kurulmasını 
istediklerini söyledi. 

''Filistin sorununun barış içinde, yan yana var olacak iki devlet formülü temelinde 
hakkaniyetle çözülmesi için çaba harcıyoruz'' diyen Şahin, kaynaklarını silahlanma ve silahlı 
mücadeleye değil, bölge halkının mutluluğu ve bekası için harcayan bir Orta Doğu idealinin 
gerçekleşmesinin en büyük temennileri olduğunu bildirdi. 

-TÜRKİYE'NİN AB ÜYELİĞİ- 

Şahin, Türkiye'nin stratejik dış politika hedefinin AB olduğunu belirterek, ''Türkiye'nin AB 
üyeliği, Akdeniz'deki genel işbirliğine ve istikrar ortamına son derece önemli katkıları olacak 
bir gelişme teşkil edecektir'' dedi. 

Üyelik müzakerelerinin 2005'te başladığını hatırlatan Şahin, özellikle son yıllarda reform 
niteliğinde bir dizi yasal değişiklik yapıldığını kaydetti. 

Şahin, bunun öncelikli olarak halka daha çağdaş bir yaşam standardı sunma amacıyla 



yapıldığını belirterek, üzerlerine düşen görevleri bundan sonra da yapmaya devam 
edeceklerini ifade etti. 

TBMM Başkanı Şahin, ''Unutulmamalıdır ki, tam üyelik süreci bize olduğu kadar AB'ye de 
bazı yükümlülükler getirmektedir. Birliğin bu yükümlülüklerine bağlı kalmasını bekliyoruz. 
Diğer aday ülkeler hakkında hangi usul izlenmişse ülkemiz için de o usulün takibi 
zorunludur'' diye konuştu. 

Akdeniz'in, 3 semavi dine mensup halklara ev sahipliği yaptığını dile getiren Şahin, bu 
durumun bir çatışma değil, işbirliği vesilesi olmasının şart olduğunu kaydetti. 

BM Medeniyetler İttifakı girişimine dikkati çeken Şahin, ''Bu girişimi İspanya ile birlikte 
başlattık. Bu girişimin değeri dünya kamuoyu tarafından giderek daha iyi anlaşılmakta, 
destek bulmaktadır. Tüm Akdeniz halklarının da bizler aracılığıyla bu girişimi daha fazla 
sahiplenmesi için tüm imkanlarımızı seferber etmemiz gerektiğini düşünüyorum'' şeklinde 
konuştu. 

Akdeniz havzasının her köşesinin fazlasıyla hak ettiği dostluk ve barış ortamına bir an önce 
kavuşmasını dileyen Şahin, Akdeniz'in sevgi, barış ve hoşgörü denizi olması önünde 
aşılmayacak engel bulunmadığını düşündüğünü kaydetti. 
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Akdenizli parlementerler İstanbul'da 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi (Akdeniz-Pa) IV. Genel Kurulu ve I. 
Genel Sekreterler Toplantısı, 23-25 Ekim tarihleri arasında Türkiye Büyük 
Millet Meclisinin (TBMM) ev sahipliğinde İstanbul'da yapılacak. 

 

TBMM'den yapılan açıklamaya göre, Beşiktaş'ta bulunan Conrad Otel'de gerçekleştirilecek 
genel kurul toplantısı, yarın ev sahibi olarak TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin'in yapacağı 
konuşma ile açılacak. Akdeniz-Pa Başkanı Fransız parlamenter Rudy Salles tarafından 
yapılacak sunuş konuşmasının ardından toplantı, Başbakan Recep Erdoğan Erdoğan'ın 
konuşması ile devam edecek. 

Açılış konuşmalarının ardından birinci komitenin çalışma konusu olan ''Orta Doğu, Organize 
Suç ve Terörizm'' başlıklı 3 rapor ele alınarak oylanacak. Daha sonra ikinci komite tarafından 
hazırlanan ''Enerji'', ''Su'', ''Çevre ve İklim Değişimi'' konularında hazırlanan 3 rapor son kez 
tartışılacak. Son olarak üçüncü komite tarafından kaleme alınan ''Kültürler ve Dinler Arası 
Diyalog'', ''Göçler'', ''Cinsiyet ve Eşitlik'' başlıklı raporlar görüşüldükten sonra oya sunulacak. 
Ürdün Dışişleri Bakanı Nasser Judeth ve Batı Avrupa Birliği Asamblesi Başkanı Robert 
Walter'ın konuk konuşmacı olarak yer alacağı toplantıda, raporların oylanmasından sonra 
rapor konuları üzerine davet edilen konuklar birer konuşma yapacak. 

Genel kurul toplantısı, 24 Ekim Cumartesi günü sona erecek. Bunu takiben 25 Ekim Pazar 
günü 1. Genel Sekreterler Toplantısı yapılacak. İlki gerçekleştirilecek olan toplantıda, üye 



ülke parlamentoları genel sekreterleri bir araya gelecek.  Toplantıda, parlamentolar ve 
sekretaryalar arasındaki işbirliğinin sağlanması, ulusal ve bölgesel bağlamda Akdeniz 
Parlamenter Asamblesi çalışmalarının kamuoyu ile paylaşılması konuları irdelenecek. 

AA 
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ERDOĞAN: AKDENİZ PARLAMENTERLER 
ASAMBLESİ 4. GENEL KURULU'NDA 
KONUŞTU 
23 Ekim 2009 Cuma 

Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu'nun açılışında konuşan Başbakan Recep Tayyip 

Erdoğan, İsrail'in Gazze'de orantısız güç kullandığını, çoluk çocukların da aralarında 

olduğu bin 500 kişiyi öldürdüğünü söyledi. 

http://www.dha.com.tr/c.php?c=istanbul�


Recep Tayyip Erdoğan, toplantıdan ayrılırken gazetecilerin soruları üzerine teslim 

olan PKK üyeleri için "İlk kafiledeki görüntülere tekrar şahit olmak istemiyoruz" 

dedi.Conrad Otel'de düzenlenen Kurul toplantısının açılış konuşmasını yapan 

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan İstanbul'un tarih boyunca büyük medeniyetlere ev 

sahipliği yaptığını, Karadeniz ve Akdeniz havzasının bir özeti olduğunu belirtti. 

Erdoğan, İstanbul'un Doğu için Batı'nın kapısı, Batı için ise Doğu'nun kapısı olduğunu 

söyledi. Akdeniz'in herkese eşit fırsatlar sunduğunu, çevresindeki tüm ülkelere zengin 

imkan ve potansiyeller sağladığını aktaran Erdoğan, sözlerine şöyle devam 

etti:"Fırsatlar kadar tehditlerin de ortak olduğu biliniyor. Terörizm, iklim değişikliği, 

çevre kirliliği, başta insan kaçakçılığı ve yasa dışı göç olmak üzere sınır aşan suç 

örgütlerinin faaliyetleri ile yabancı düşmanlığı ve hoşgörüsüzlük, tüm dünya için 

olduğu gibi Akdeniz ülkeleri için de tehdit teşkil ediyor. Orta Doğu'daki çözümsüzlük 

ve Balkanlar'daki kırılgan güvenlik ortamı olarak söylüyorum, yakınımızdaki diğer 

bölgelerdeki sorunlar, Akdeniz havzası üzerindeki Akdeniz'in güneşini gölgeleyen 

riskler olarak varlığını sürdürüyor."Erdoğan ayrıca, Akdeniz bölgesinin sahip olduğu 

barış, huzur, istikrar, kalkınma ve refah potansiyelinin ortaya çıkartılabilmesi için 

geleceğe ümitle bakılması gerektiği inancında olduğunu, karşı karşıya bulunulan 

tehdit ve risklerin herkesi ilgilendirdiğinin unutulmaması gerektiğini belirtti. Akdeniz'e 

kıyısı olan hiçbir ülkenin terör örgütlerine ve terörizme seyirci kalamayacağını 

hatırlatan Erdoğan, Kıbrıs'ta çözüme ulaşılmasının öncelikleri olduğunu belirtti. 

BAŞBAKAN ERDOĞAN İSRAİL'İ YİNE ELEŞTİRDİ 

İsrail'in Gazze'de orantısız güç kullandığını ve aralarında çocuklar ile kadınların da 

bulunduğu bin 500 insanı öldürdüğünü hatırlatan Erdoğan söyle konuştu:"Filistin 

meselesine karşı da kayıtsız kalmak asla mümkün değildir. Böyle bir lüksümüz 

yoktur. Gazze'de olup bitenler sadece Gazze'de yaşayanları değil tüm bölgeyi 

Akdeniz'i etkisi altına alıyor. Gazze'deki drama sessiz kalarak hala yaşanmakta olan 

trajediye gözlerimizi kapatarak kulaklarımızı tıkayarak Akdeniz'i bir barış gölü haline 

getiremeyiz. Bin 500 insanın ölümü, 5 bin insanın yaralanması ki bunlar benim 



ülkeme de geldi. Bunları kitle imha silahlarıyla vurmaya yönelik adımlara karşı sessiz 

kalınamaz. Bu insani bir sorundur. İsrail'in güvenliği ne kadar önemliyse Filistin'in 

güvenliği de o kadar önemlidir. Bu gün Gazze'ye gıda ilaç çok zor bir şekilde giriyor 

ama inşaat malzemesi giremiyor. Evleri yıkılmış alt yapısı tamamen çökmüş Gazze'de 

hala insanlar çadırlarda yaşıyor. Buna sessiz kalma imkanımız var mı?."Kıbrıs 

Sorunu'nun çözümünü bölgesel hassasiyet nedeniyle önemli çok önemli bulduklarını 

hatırlatan Erdoğan, Rum Kesimi'nin uzlaşmacı bir tutum takınmadığını vurguladı. 

Annan Planı'na olumlu yaklaşan Kuzey Kıbrıs'ın adeta cezalandırıldığını anlatan 

Erdoğan "Kuzey Kıbrıs, eroin kaçakçılığının mı, insan kaçakçılığının mı merkezi? Bu 

dünyada nereler devlet olarak kabul edildi, nereler AB'ye üye kabul edildi. Kuzey 

Kıbrıs'a uygulanan bu yaklaşım tarzını uluslararası hukukla bağdaştıramıyoruz" dedi. 

1,5 MİLYARLIK İSLAM DÜNYASI AB YE GÜÇ KATACAKTIR 

Almanya Başbakanı Angela Merkel'in bir açıklamasında "Güney Kıbrıs'ın AB'ye 

alınması yanlış olmuştur" dediğini, eski Almanya Başbakanı Gerhard Schröder'in de 

yazdığı eserinde "Türkiye'ye yapılan ahlaksızlıktır" tespitinde bulunduğunu hatırlatan 

Erdoğan, devam eden müzakere sürecine desteklerinin tam olduğun ifade etti. 

Türkiye'nin AB'ye girmesi durumunda bundan AB'nin kazanacağını anlatan Erdoğan, 

1,5 milyarlık İslam dünyasının da AB'ye güç katacağını vurguladı.Türkiye ve 

Yunanistan'ın Kıbrıs konusunda garantör ülke olduğunu anımsatan Erdoğan, 

Yunanistan Başbakanı Yorgo Papandreu ile de konuyu 15 gün önce İstanbul'da 

görüştüklerini belirterek, "Bizlerin, garantör ülke olarak bu konuda yere sağlam 

basmamız lazım. Sayın Hristofyas BM toplantısında 'Oturalım, konuşalım' dedi. 'Niçin 

biz sizinle konuşacağız' dedim. 'Eğer konuşacaksak, o zaman bu işi dörtlü 

konuşacağız' dedim. 'Kim olacak bu kişiler' dedi. Dedim ki, 'Siz olacaksınız, Sayın 

Talat olacak, Karamanlis kalırsa Karamanlis kalmazsa Papandreu olacak, bir de biz 

olacağız. İki garantör ülke, iki taraf ülke' dedim. 'Sayın Talat hangi sıfatla olacak?' 

dedi. Şu anda sayın Talat ile 42 toplantı yaptınız. Hangi sıfatla görüşüyorsunuz? 

Hangi sıfatla görüşüyorsanız, aynı sıfatla olacak. Olay budur. Çözüm istiyorsak, 



çözüme böyle gideceğiz. Aksi taktirde gidemeyiz" diye konuştu.Başbakan Recep 

Tayyip Erdoğan'ın ardından konuşan TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin, Akdeniz 

Parlamenter Asamblesi'nin Akdeniz Havzası'nda istikrarın ve kalıcı barışın tesisi için 

önemli bir oluşum olduğunu belirterek, "Akdeniz'in latinc anlamının Dünya'nın 

merkezi anlamına gelmesi tesadüfi değildir. Akdeniz Dünya nüfusunun yaklaşık yüzde 

7'sinin yaşadığı bir bölgedir. Akdeniz'e kıyısı olan 5 ülke Dünya'nın ilk 30 ülkesi 

arasındadır. Ticaretin sermaye haraketlerinin arttırılması gerekiyor" dedi.Yapılan 

konuşmaların ardından Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu'na katılan 

ülkelerin temsilcileri Başbakan Erdoğan ve TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin ile 

birlikte aile fotoğrafı çektirdi. Fotoğraf çekiminin ardından İsrail Meclisi Knesset'in 

başkan yardımcısı Mjallie Whbee ile ayakta bir süre konuşan Erdoğan, "Genel kurul 

açılışındaki konuşmanızın ardından yanınıza gelen İsrailli parlamenter ile ne 

konuştunuz?" sorusuna şöyle yanıt verdi:"Onlar da çocuk öldürüyor. "Benim de 

söylediğim şu; Onlar da öldürüyor, ne kadar öldürüyor, siz ne kadar öldürüyorsunuz. 

Bunlar savunmasız insanlar. Kullandığınız fosforlu bombalar. Yani bunlar orantısız güç 

noktasında kalkıp da Filistin'le mukayese edilebilir mi? Yani Filistin'in savunma 

noktasında gücü nedir, diğerlerinin, İsrail'in savunma imkanı, gücü nedir? Bugün 

İsrail'in dünyada farklı bir yeri var. İsrail dünyada nükleer silahı olan bir ülke 

durumunda. Başka bir şey söylemeye gerek var mı? Ben bunu gizleyeyim mi? Yani 

ben aramızdaki münasebet sebebiyle söylemeyeyim mi? Ben rüşvet-i kelamdan pek 

hoşlanmam. Gerçek neyse bu gerçeği söylemek zorundayım  

 

İLK GELEN KAFİLEDEKİ GÖRÜNTÜLERE ŞAHİT OLMAK İSTEMİYORUZ 

Çıkışta gazetecilerin sorularını yanıtlayan Erdoğan, Avrupa'dan ayın 28'inde bir grup 

PKK'lının geleceği ile bir tarihin söz konusu olmadığını belirterek, "İlk kafiledeki 

görüntülere tekrar şahit olmak istemiyoruz. Bir bayram sevinci gibi, bir dostun bir 

dosta kavuşması gibi yaklaşımları da doğru bulmuyorum. O bayram sevinçleri 

evlerde yaşanabilir. Aksi takdirde bunlar daha sonra bir bölücü terör örgütünden 



koparak, Eve Dönüş Yasası çerçevesinde olayları değerlendirirken, dikkat edin 

ifadelerimi seçerek söylüyorum, yargımızın bunları suçsuz bulması sebebiyle bu işte 

serbest bırakma sürecini görüyoruz. Bu serbest bırakıldıktan sonra atılan adımlar, 

planlanan eylemler bizi düşündürüyor. Çünkü bunları tahrik ederek, bunların 

üzerinden bir devşirme gayreti içerisine girmeyi doğru bulmuyorum. Bu, birlik, 

kardeşlik sürecine de hizmet etmez. Bu yaklaşım tarzı yanlıştır. Bırakalım gelen 

insanlar ailelerinin yanına geçsinler. Normal hayata değil de yine anormal süreç için 

bunları bir figüran olarak kullanma gayreti içerisine samimi düşünce içinde 

olmayanlar girerse, bu bizi de üzer, ülkemizin diğer kesimlerini de üzer" dedi. 
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Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, terörizm, iklim değişikliği, çevre kirliliği, sınır aşan suç örgütlerinin faaliyetleri ile 
yabancı düşmanlığı ve hoşgörüsüzlüğün, tüm dünya için olduğu gibi Akdeniz ülkeleri için de tehdit oluşturduğunu 
söyledi.  
 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu'nun açılışında konuşan Erdoğan, kıtaları, kültürleri ve 
medeniyetleri buluşturan İstanbul'un, aynı zamanda denizlerin, Akdeniz'in ve Karadeniz'in kesişme noktasında 
bulunduğunu söyledi.  
 
İstanbul'un tarih boyunca büyük medeniyetlere ev sahipliği yapmış Karadeniz ve Akdeniz havzasının bir özeti 
olduğunu belirten Erdoğan, ''İstanbul, doğu için batının kapısı, batı için ise doğunun kapısı. Aynı şekilde İstanbul, 
Akdeniz'in Karadeniz'e, Karadeniz'in de Akdeniz'e açılan penceresi'' dedi.  
 
Bugün Akdeniz'e kıyısı bulunan 21 ülke arasında dil, din, kültür, sosyal doku, ekonomik gelişmişlik, siyasi 
yapılanma gibi farklılıklar bulunmasına rağmen Akdenizli olmanın, birbirini anlamanın, işbirliği yapmanın ve 
dayanışmanın ortak paydası olduğunu ifade eden Erdoğan, Akdeniz'in herkese eşit fırsatlar sunduğunu, 
çevresindeki tüm ülkelere zengin imkan ve potansiyeller sağladığını aktardı. Erdoğan, konuşmasını şöyle 
sürdürdü:  
 
''Ancak fırsatlar kadar tehditlerin de ortak olduğu biliniyor. Terörizm, iklim değişikliği, çevre kirliliği, başta insan 
kaçakçılığı ve yasa dışı göç olmak üzere sınır aşan suç örgütlerinin faaliyetleri ile yabancı düşmanlığı ve 
hoşgörüsüzlük, tüm dünya için olduğu gibi Akdeniz ülkeleri için de tehdit teşkil ediyor. Günümüzün siyasi 
sorunlarının önemli bir bölümünü Akdeniz havzası ve buna mücavir bölgelerdeki ülkeler arasında yaşanan 
ihtilaflar oluşturuyor. Orta Doğu'daki çözümsüzlük ve Balkanlar'daki kırılgan güvenlik ortamı olarak söylüyorum, 
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yakınımızdaki diğer bölgelerdeki sorunlar, Akdeniz havzası üzerindeki Akdeniz'in güneşini gölgeleyen riskler 
olarak varlığını sürdürüyor. Bu tablonun Akdeniz'i barış ve istikrar havzasına dönüştürme yolundaki tüm çabalara 
sekte vurmayı sürdürdüğü muhakkaktır.''  
 
Bu olumsuz manzara karşısında Akdeniz bölgesinin sahip olduğu barış, huzur, istikrar, kalkınma ve refah 
potansiyelinin ortaya çıkartılabilmesi için geleceğe ümitle bakılması gerektiği inancında olduğunu ifade eden 
Erdoğan, karşı karşıya bulunulan tehdit ve risklerin herkesi ilgilendirdiğinin unutulmaması gerektiğini belirtti.  
 
Başbakan Erdoğan, şunları kaydetti:  
 
''Bugün acil çözüm bekleyen meselelerimizle mücadelede ne tek bir ülke ne grup ülkelerin çabaları yeterli oluyor, 
olamaz da... Akdeniz havzası da küresel anlamda yüz yüze geldiğimiz sınamaların yansımalarından hiçbir şekilde 
muaf değildir. Sorunlarımızın üzerine kararlılıkla birliktelik ruhu içerisinde gitmek zorundayız. Sorunları diplomasi, 
diyalog ve müzakere yoluyla çözüm yoluna koymak zorundayız. Akdeniz'e kıyısı olan hiçbir ülke, bu bölgede 
hangi ülke olursa olsun terör örgütlerine, terör eylemlerine karşı kayıtsız kalamaz, kalmamalıdır.'' 
 

http://www.haberfx.net/akdeniz-parlamenterler-asamblesi-4-genel-kurulu-
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Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel 
Kurulu 
Türkiye Büyük Millet Meclisi (TBMM) Başkanı Mehmet Ali Şahin, "Akdeniz havzasında ekonomik 
işbirliği çok daha üst düzeylere çıkarılmalı" dedi. 

23 Ekim 2009 15:14 

Türkiye Büyük Millet Meclisi (TBMM) Başkanı Mehmet Ali Şahin, "Akdeniz havzasında ekonomik işbirliği çok daha 
üst düzeylere çıkarılmalı" dedi.  
 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu, TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin ve Başbakan Recep Tayyip 
Erdoğan'ın katılımıyla Conrad Otel'de başladı. Konuşma yapan Şahin, Akdeniz havzasının, tarihin en eski 
dönemlerinden beri karşılıklı etkileşimin var olduğu çok önemli bir bölge olduğunu söyledi. Şahin, Akdeniz'in, 
insanlık tarihinin şekillendiği temel coğrafyalardan biri olduğunu belirterek, bugün dünya nüfusunun yaklaşık 
yüzde 7'sinin Akdeniz havzasında yaşadığını, küresel gayri safi milli hasılanın 
 
yaklaşık yüzde 11'inin de Akdeniz ülkelerinden kaynaklandığını ifade etti. Akdeniz'den 5 ülkenin, dünyanın en 
büyük 30 ekonomisi arasında yer aldığının altını çizen Mehmet Ali Şahin, "Bu bölge aynı zamanda önemli bir 
enerji ve ticaret kaynağı. Aramızdaki sorunlar mevcut potansiyeli değerlendirmemize imkan tanımadı. Savaş ve 
sorunlar bu ülkenin kaderinde daima var oldu. Temel önceliğimiz bu dengesizliklerin bir an önce giderilmesi 
olmalı. Havzamız son küresel ekonomik krizden de nasibini aldı. Bu nedenle 
 
bölge için ticaretin, yatırımların, sermaye hareketlerinin artırılması gerekiyor. Akdeniz havzasında ekonomik 
işbirliği çok daha üst düzeylere çıkarılmalı. Akdeniz'in gelişmiş ülkelerine özel sorumluluklar düştüğü 
kanaatindeyim" dedi.  
 
TBMM Başkanı Şahin, dünyada küresel ısınma ve iklim değişikliğinin en olumsuz sonuçlarının görüleceği bölgeler 
arasında Akdeniz'in de yer aldığını söyledi. Kararlılıkla mücadele edilmediği takdirde gelecek nesillere telafisi son 
derece güç kötü bir miras kalacağını belirten Şahin, "İşbirliği yapmamız kaçınılmaz. Bu durum tarihin bize 
yüklediği bir sorumluluk ve gelecek nesillere borcumuzdur. Öncelikle bölgemizdeki sorunların çözümü için etkin, 
gerçekçi ve sonuç odaklı bir dış politika yürütülmeli. Bu 
 
doğrultudaki ilk adımı komşularımızla ilişkilerimizin tüm sorunlarından arındırılması yönündeki politikamız 
oluşturmaktadır" diye konuştu.  
 
Şahin, Türkiye'nin stratejik dış politika hedefinin AB üyeliği olduğunu ve Türkiye'nin AB üyeliğinin, Akdeniz'deki 
genel işbirliğine son derece önemli katkıları olan bir gelişme teşkil edeceğini söyledi. Türkiye'nin müstakbel 
üyeliğinin, tüm Akdeniz havzasının çıkarına olduğunu belirten Şahin, "Birliğin de yükümlülüklerine sadık 
kalmasını istiyoruz. Diğer aday ülkeler için hangi usul izlenmişse, ülkemiz için de bu usulün takibi zorunludur. 
Üç semavi dine mensup halklara ev sahipliği yapmaktadır Akdeniz. 
 
Bu durumun çatışma değil, işbirliği vesilesi olması şarttır" açıklamasında bulundu.  
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Başbakan Erdoğan ders verdi-23.10.2009  
Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, Avrupa Ülkeleri'nin Kıbrıs meselesinde 
Türkiye ve Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'ne haksızlık yaptığını söyledi. 
 

 

Almanya Başbakanı Angela Merkel'in bir 
konuşmasında Güney Kıbrıs'ın Avrupa Birliği'ne alınmasının yanlış olduğunu söylediğini, Almanya Eski 
Başbakanı Schröder'in ise bir eserinde "Kıbrıs meselesinde Türkiye'ye yapılan ahlaksızlıktır" dediğini 
hatırlatan Başbakan Erdoğan, "Kıbrıs'a uygulanan bu yaklaşım tarzını uluslararası hukukla 
bağdaştıramıyoruz." dedi. 
 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurul Toplantısı İstanbul Conrad Otel'de düzenlenen 
törenle başladı. Genel kuru açılışına Meclis Başkanı Mehmet Ali Şahin, Başbakan Recep Tayyip 
Erdoğan, Akdeniz Parlamenterler Asamblesi Başkanı Rudy Salles, Avrupa Güvenlik ve Savunma 
Asamblesi Başkanı Robert Walter, Doğu Afrika Yasama Meclisi Başkanı Abdirahin Abdi ve çok sayıda 
parlamenter katıldı. 
 
Toplantıda konuşan Başbakan Erdoğan, Türkiye olarak bölgesel konuların çözüm yolunda aktif bir 
siyaset yürüttüklerini belirtti. Kıbrıs adasında devam eden probleme işaret eden başbakan Erdoğan, 
Türkiye olarak konunun üzerinde büyük bir hassasiyetle durduklarını ifade etti. Kıbrıs konusunda 
kapsamlı bir çözüme varılmasının Türkiye'nin önceliklerinden olduğunu belirten Başbakan Erdoğan, 
Güney Kıbrıs Rum Yönetimi'ne "Gelin yıl sonuna kadar bunu neticelendirelim" dediklerini ancak Rum 
tarafının çözümden kaçtığını vurguladı. 
 
Türkiye'nin Kıbrıs konusunda samimi davrandığını ancak karşı taraftan ayna samimiyeti göremediklerini 
belirten Başbakan Erdoğan, "Biz dedik ki gelin kazan kazan esasına göre bu süreci başlatalım ve 
bundan önce Genel Sekreter olarak görevi sürdürdüğü dönemin de BM Genel Sekteri ile süreci 



başlattık ve 43 gün baş başa çalışmalar yaptık. Bunların neticesinde imzalar buna göre atıldı ve daha 
sonra baktık ki bu işten kaçıyorlar ve bir hafta içersinde Güney Kıbrıs'ta yüzde 75 'hayır' çıkarken 
Kuzey'de yüzde 75 'evet' çıktı. Kuzey Kıbrıs Annan Planı'nı desteklerken Güney Kıbrıs ise 
desteklemedi." ifadelerini kullandı. 
 
Tüm buna rağmen Güney Kıbrıs'ın Avrupa Birliği'ne alınarak ödüllendirildiğini ve Kuzey Kıbrıs'ın ise 
cezalandırıldığını belirten Başbakan Erdoğan, "Buna adil bir yaklaşım diyemeyiz. Bu gün bu konuda 
süreç iyi işlemiyorsa sürecin iyi işlememesinin sebebi budur. Merkel sayın şansölye bir açıklamasında 
şöyle söyledi: 'Güney Kıbrıs'ın Avrupa Birliği'ne alınması yanlış olmuştur'. Çünkü süreci onlar da iyi 
izlediler ve biliyorlar. Schröder'in yazdığı eserinde 'Türkiye'ye yapılan ahlaksızlıktır' tespiti var. Bunlar 
bizzat sürecin içersinde olan liderlerdir. Bizler sabahlara kadar sorunları görüştüğümüz tartıştığımız 
günler oldu. Hollanda, İsviçre, Amerika'da böyle tartıştık. Bundan dolayı da bazı şeyleri 
savunamıyorlar. Tek şey Güney Kıbrıs şu anda Avrupa Birliği'ndedir."şeklinde konuştu. 
 
İslam Konferansı Örgütü'nün Kuzey Kıbrıs'ı 'Kıbrıs Türk Devleti' olarak gözlemci ülke statüsünde kabul 
ettiğini vurgulayan Başbakan Erdoğan, "Bazıları kabul eder etmez bunlar önemli değil. Türkiye'nin ne 
dediği önemli. Biz Kıbrıs Türk Devleti olarak kabul ettik. Süreci böyle çalıştırdık, çalıştıracağız. Adil 
olmasını istiyoruz. Adalet istiyoruz. Kuzey Kıbrıs eroin, insan kaçakçılığının merkezi mi? nereler devlet 
olarak kabul edildi, nereler Avrupa Birliği'ne üye kabul edildi ama Kuzey Kıbrıs'a uygulanan bu yaklaşım 
tarzını Uluslararası Hukuk'la bağdaştıramıyoruz. Gerek Türkiye, gerek Kuzey Kıbrıs sorumluluklarının 
bilincindedir, üzerlerine düşen görevleri yapıyorlar ve hak ettikleri karşılığı bulmalıdır." diye konuştu. 
 
Güney Kıbrıs lideri Hristofyas'a BM toplantısında 4'lü görüşme teklifinde bulunduğunu söyleyen 
Erdoğan, " 'Kim olacak' dediler, 'siz olacaksınız sayın Talat olacak, Karamanlis kalırsa Karamanlis 
kalmazsa Papandreu olacak bir de biz olacağız' dedik. 'Sayın Talat hangi sıfatla olacak' dedi. 'Şu ana 
kadar 42 toplantı yaptınız sayın Talatla hangi sıfatla görüştüyseniz aynı sıfatla olacak' dedik." ifadelerini 
kullandı. (CİHAN)  
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Akdenizli parlamenterler İstanbul'da buluşuyor  

 

Akdeniz Parlamenterler Asamblesi (Akdeniz-Pa) IV. Genel Kurulu ve I. Genel Sekreterler 
Toplantısı, 23-25 Ekim tarihleri arasında Türkiye Büyük Millet Meclisinin (TBMM) ev 
sahipliğinde İstanbul'da yapılacak. 
 
TBMM'den yapılan açıklamaya göre, Beşiktaş'ta bulunan Conrad Otel'de gerçekleştirilecek 
genel kurul toplantısı, yarın ev sahibi olarak TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin'in yapacağı 
konuşma ile açılacak. 
 
Akdeniz-Pa Başkanı Fransız parlamenter Rudy Salles tarafından yapılacak sunuş 
konuşmasının ardından toplantı, Başbakan Recep Erdoğan Erdoğan'ın konuşması ile 
devam edecek. 
 
Açılış konuşmalarının ardından birinci komitenin çalışma konusu olan ''Orta Doğu, 
Organize Suç ve Terörizm'' başlıklı 3 rapor ele alınarak oylanacak. Daha sonra ikinci 
komite tarafından hazırlanan ''Enerji'', ''Su'', ''Çevre ve İklim Değişimi'' konularında 
hazırlanan 3 rapor son kez tartışılacak. Son olarak üçüncü komite tarafından kaleme 
alınan ''Kültürler ve Dinler Arası  
 
Diyalog'', ''Göçler'', ''Cinsiyet ve Eşitlik'' başlıklı raporlar görüşüldükten sonra oya 
sunulacak. 
 
Ürdün Dışişleri Bakanı Nasser Judeth ve Batı Avrupa Birliği Asamblesi Başkanı Robert 
Walter'ın konuk konuşmacı olarak yer alacağı toplantıda, raporların oylanmasından sonra 
rapor konuları üzerine davet edilen konuklar birer konuşma yapacak. 

http://ww.sekizsutun.com/Akdenizli-parlamenterler-Istanbulda-bulusuyor_56814.html�


 
Genel kurul toplantısı, 24 Ekim Cumartesi günü sona erecek. Bunu takiben 25 Ekim Pazar 
günü 1. Genel Sekreterler Toplantısı yapılacak. İlki gerçekleştirilecek olan toplantıda, üye 
ülke parlamentoları genel sekreterleri bir araya gelecek. 
 
Toplantıda, parlamentolar ve sekretaryalar arasındaki işbirliğinin sağlanması, ulusal ve 
bölgesel bağlamda Akdeniz Parlamenter Asamblesi çalışmalarının kamuoyu ile 
paylaşılması konuları irdelenecek. 
 
AA 
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"Türkler başka başka öneriler 
getiriyor" 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu Güney Kıbrıs Rum 
yönetimi delegasyonu başkanı Anastasiades, anlaşmaların aksine Kıbrıslı 
Türklerin müzakere masasına farklı öneri getirdiğini savundu. 

Güncelleme:24 Ekim 2009 14:41  

Anastasiades,  "Bu öneriler, federasyon çözümünden konfederasyona doğru yol almamıza neden oluyor" dedi. 

Asamblenin 4. Genel Kurulunda gündem dışı konuşan Anastasiades, Başbakan Recep Tayyip Erdoğan'ın dünkü 

açılış konuşmasında Kıbrıs sorununa değindiğini hatırlatarak, kimseyle çatışma ya da çelişme niyetinde 

olmadığını söyledi. 

Anastasiades, mevcut durumla ilgili birtakım veriler sunmak istediğini belirterek şunları kaydetti: 

"Sayın Recep Tayyip Erdoğan, benim aynı zamanda dostum olur ve onun bu konudaki etkisini de artırmak 

istedim. Bu şekilde Kıbrıs Türk halkının, Kıbrıs Rum halkının sahip olduğu sorunları gidermesi için ve Kıbrıs 

sorunun kapsamlı bir şekilde çözülebilmesi için Sayın Erdoğan'ın devreye girmesini istedik. Birkaç aydır iki 

toplumun liderleri bir araya geliyor ve kapsamlı bir diyalog içerisinde görüşüyorlar. Her şeyin amacı, yine kapsamlı 

bir barışa ulaşmak. İki bölgeli, iki toplumdan oluşan ve BM kararlarını gözeten bir barışa ulaşmak istiyoruz." 

Kıbrıs Rum yönetimi lideri Dimitris Hristofyas'ın, Kıbrıs Türk halkına uygun ortam yaratmak ve çözüme yönelik 

olumlu mesajlar verebilmek için saygı gösterdiğini ifade eden Anastasiades şöyle konuştu: 

"Bahsettiğimiz yeni federal devlette bu iyi niyet çerçevesinde bir rotasyon sistemiyle devlet başkanı her zaman bir 

halktan diğer halka geçebilir dedik ve Kuzey Kıbrıs'ta bulunan Türk kökenli yerleşmiş kişilerin 5 bini Kıbrıs'ta 

kalabilir dedik. Tüm bunlar iyi niyet göstergesi. Biz hiçbir şekilde Kıbrıslı Türklerin haklarını zedeleyecek hiçbir 

öneride bulunmuyoruz. Tam tersine bizim önerdiğimiz şey, işlevsel ve kalıcı bir çözüme götürüyor bizi. Bu çözüm 

gerek Kıbrıslı Rumların, gerekse Kıbrıslı Türklerin barış ve refah içinde birlikte yaşamalarını sağlayacak. Ancak 

diğer taraftan bizim anlaşmalarımızın aksine Kıbrıslı Türkler, müzakere masasına başka başka öneriler getiriyor 



ve bu öneriler, bizim federasyon çözümünden konfederasyona doğru yol almamıza neden oluyor. Bu nedenle 

sayın Recep Tayyip Erdoğan'dan rica ediyorum, kendi etkisini kullanarak, kendi gücünü kullanarak, bizim 

mutabakata varmış olduğumuz konuları gündeme getirsin. Ancak bunları yapabilirsek aralık ayından bile önce biz 

barışçıl ve kalıcı bir çözüme ulaşabiliriz. Eğer böyle bir çözüm bulabilirsek, sadece Kıbrıslı Türkler ve Kıbrıslı 

Rumlar için değil, aynı zamanda Türkiye, Yunanistan ve bütün Akdeniz ülkeleri için çok önemli bir gelişme olacak. 

Bizler mümkün olan en kısa zamanda kapsamlı bir barış için hazırız. Bu süreçte dostlarımız ve Kıbrıslılar üzerinde 

belli bir etkiye sahip Türkiye'nin de bu süreçte rol almasını isteriz." 

AA 
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Akdenizli Parlamenterler Buluştu 

Dördüncü Genel Kurulu'nu İstanbul'da gerçekleştiren Akdeniz 
Parlamenrterler Asamblesi'nde bölgenin sorunları tartışıldı, işbirliği 
çabaları görüşüldü. 

 
Yayına Giriş: 25.10.2009 15:00:52  
Güncelleme: 25.10.2009 15:02:48 
 
Cuma günü başlayan Akdeniz Parlamenterler Asamblesi'nin Genel Kurulu'nun son gününde Meclis 
Genel Sekreterleri biraraya geldi.  



Toplantıya 21 Akdeniz ülkesinden parlamenter katıldı.  

2006 yılında kurulan Akdeniz Parlamenter Asamblesi Akdeniz'i bir barış gölü haline getirmeyi 
hedefliyor.  

Bölgenin iki sorunlu ülkesi İsrail ve Filistin temsilcileri de İstanbul'daki toplantılarda aynı ortamlarda 
bulundu.  

Toplantılarda ayrıca 21 Martın Akdeniz günü olarak kutlanması yönünde karar alındı.  

 

http://www.milliyet.com.tr/Siyaset/HaberDetay.aspx?aType=HaberDetay&KategoriID=4&ArticleID=1154047
&Date=24.10.2009&b=Erdogan%20Israilli%20vekile%20sert%20cikti 
 

İsrailli vekile sert çıktı 
İSTANBUL AA 

güncellenme zamanı  24.10.2009 
 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu’nun açılışına katılan Başbakan

Erdoğan, 

 Erdoğan, 
toplantıda yanına gelen ve Filistinlileri kastederek, “Onlar da çocuk öldürüyor” diyen İsrailli 
parlementere sert çıktı 

Gazze’de yaşananların tüm Akdeniz’i etkilediğini belirterek, “Gazze’deki drama sessiz 
kalarak Akdeniz’i bir barış gölü haline getiremeyiz. Bunları kitle imha silahları ile vurmaya yönelik 
adımlara karşı sessiz kalınamaz. Bu insani bir sorundur ve insani olarak tavrımızı ortaya koymamız 
gerekiyor” dedi. Erdoğan, soru üzerine İsrailli parlamenter ile ne konuştuğunu şöyle anlattı:  
 
‘Savunmasızlar’ 
“Benim ona söylediğim şu: Onlar da öldürüyor, ne kadar öldürüyor, siz ne kadar öldürüyorsunuz. 
Bunlar savunmasız insanlar. Kullandığınız fosforlu bombalar. Yani bunlar orantısız güç noktasında 
kalkıp da Filistin’le mukayese edilebilir mi? Yani Filistin’in savunma noktasında gücü nedir, diğerlerinin, 
İsrail’in savunma imkânı, gücü nedir? Bugün İsrail’in dünyada farklı bir yeri var. İsrail dünyada nükleer 
silahı olan bir ülke durumunda. Ben bunu gizleyeyim mi? Yani ben aramızdaki münasebet sebebiyle 
söylemeyeyim mi? Ben rüşvet-i kelamdan pek hoşlanmam. Gerçek neyse bu gerçeği söylemek 
zorundayım.” 
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Erdoğan İsraillileri Yine Azarladı 

24 Ekim 2009 Cumartesi 09:48   
 
Reytingler.biz Puan, Reyting, Haber, Yorum, İstatistik, Link 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi açılışında Başbakan Erdoğan, toplantıda yanına gelen 

İsrailli parlementerin Filistinliler ile ilgili bu sözü tepesini attırdı. 

Erdoğan, Gazze’de yaşananların tüm Akdeniz’i etkilediğini belirterek, “Gazze’deki drama 
sessiz kalarak Akdeniz’i bir barış gölü haline getiremeyiz. Bunları kitle imha silahları ile 
vurmaya yönelik adımlara karşı sessiz kalınamaz. Bu insani bir sorundur ve insani olarak 
tavrımızı ortaya koymamız gerekiyor” dedi. Erdoğan, soru üzerine İsrailli parlamenter ile ne 
konuştuğunu şöyle anlattı:  

‘Savunmasızlar’ 
“Benim ona söylediğim şu: Onlar da öldürüyor, ne kadar öldürüyor, siz ne kadar 
öldürüyorsunuz. Bunlar savunmasız insanlar. Kullandığınız fosforlu bombalar. Yani bunlar 
orantısız güç noktasında kalkıp da Filistin’le mukayese edilebilir mi? Yani Filistin’in 
savunma noktasında gücü nedir, diğerlerinin, İsrail’in savunma imkânı, gücü nedir? Bugün 
İsrail’in dünyada farklı bir yeri var. İsrail dünyada nükleer silahı olan bir ülke durumunda. 
Ben bunu gizleyeyim mi? Yani ben aramızdaki münasebet sebebiyle söylemeyeyim mi? Ben 
rüşvet-i kelamdan pek hoşlanmam. Gerçek neyse bu gerçeği söylemek zorundayım.” 
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http://www.kerkukfeneri.com/haber/2641-turkiye-ve-turk-dunyasi-akdenizli-parlamenterler-istanbulda-
bulustu.html 

Akdenizli Parlamenterler İstanbulda Buluştu. 
24 Ekim 2009, 09:06     
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi IV. Genel Kurulu ve I. Genel Sekreterler Toplantısı 
Türkiye Büyük Millet Meclisi'nin ev sahipliğinde İstanbul Conrad Otelde başladı. 
  

Akdeniz Parlamenterler Asamblesi IV. Genel Kurulu ve I. Genel Sekreterler Toplantısı 
Türkiye Büyük Millet Meclisi'nin ev sahipliğinde İstanbul Conrad Otel'de başladı.  

 
 
Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu'nun açılışında konuşan TBMM Başkanı 
Mehmet Ali Şahin, genel kurul için İstanbul'a gelen parlamenterleri ağırlamaktan büyük 
memnuniyet duyduğunu ifade etti.  
 
Fikri temelleri 1990'da atılan asamblenin 2006'da bağımsız uluslararası bir grup kimliğini 
kazandığını anlatan Şahin, Akdeniz Parlamenterler Asamblesi'ni, Akdeniz havzasında kalıcı 
barışın, istikrarın ve işbirliğinin tesisi için önemli bir bölgesel kuruluş olarak gördüğünü 
belirtti.  
 
Bugün burada dünyanın en eski uygarlıklarından bazılarına ev sahipliği yapmış bir bölgenin 
halklarının temsilcileri olarak bulunduklarını dile getiren Şahin, Akdeniz havzasının, tarihin en 
eski dönemlerinden beri karşılıklı etkileşimlerin yaşandığı çok önemli bir bölge olduğuna 
dikkati çekti.  
 
Şahin, Akdeniz'in Latince adının ''Dünyanın merkezi'' anlamına gelmesinin tesadüfi 
olmadığını vurgulayarak, Akdeniz'in insanlık tarihinin şekillendiği temel coğrafyalardan biri 
olduğunu kaydetti.  
 



Dünya nüfusunun yüzde 20'sinin Akdeniz havzasında yaşadığını, küresel gayrı safi milli 
hasılanın yaklaşık yüzde 11'inin Akdeniz ülkelerinden kaynaklandığını ve Akdeniz'den beş 
ülkenin dünyanın en büyük 30 ekonomisi içinde bulunduğunu anlatan Şahin, şöyle devam 
etti:  
 
''Bu bölge aynı zamanda önemli bir enerji ve ticaret kaynağı. Dünya deniz ticaretinin yüzde 
30'u Akdeniz'de yapılıyor. Her yıl 320 milyon yabancı turist, ülkelerimizi ziyaret ediyor. Bütün 
bu veriler, bölgemizin taşıdığı potansiyeli açıkça ortaya koyuyor. Bu potansiyel bize birçok 
işbirliği imkanını sunuyor. İdrak edelim ki, bize sunulan bu imkanın hakkını bugüne kadar 
layıkıyla veremedik. Aramızdaki çeşitli sorunlar, mevcut potansiyeli yeterince 
değerlendirmemize fırsat tanımadı. Maalesef üzülerek belirtmeliyim ki savaş ve diğer 
sorunlar bu bölgenin kaderinde daima var oldu.''  
 
TBMM Başkanı Şahin, gelinen bu noktada genel kurul toplantısının başlığını oluşturan 
''Akdeniz'de İstikrar, Refah ve İşbirliği'' temasının son derece yerinde olduğunu ifade ederek, 
belirtilen hususların eksikliği ve yetersizliğinin Akdeniz bölgesinde derinden hissedildiğini 
kaydetti.  
 
-''TEMEL ÖNCELİK, DENGESİZLİKLERİN GİDERİLMESİ OLMALI''-  
 
Şahin, sözlerini şöyle sürdürdü:  
 
''Özellikle Akdeniz'in kuzeyi ile güneyinin, batısı ile doğusunun refah düzeyleri arasındaki 
farklılıklar önemli bir sorun olarak karşımızda durmaktadır. Temel önceliğimiz, bu 
dengesizliklerin bir an önce giderilmesi olmalıdır diye düşünüyorum. Havzamız son küresel 
ekonomik krizden de nasibini aldı. Bu nedenle bölge için ticaretin, yatırımların, sermaye 
hareketlerinin artırılması gerekiyor. Ekonomik işbirliğinin çok daha üst düzeylere çıkarılması 
gerekiyor. Özellikle Akdeniz'in gelişmiş ülkelerine özel sorumluluklar düştüğü inancındayım. 
Diğer yandan, dünyada küresel ısınma ve iklim değişikliğinin en olumsuz sonuçlarının 
görüleceği bölgeler arasında Akdeniz'in bulunduğunu artık hepimiz bilmekteyiz. Kararlılıkla 
mücadele edilmediği taktirde gelecek nesillere bırakacağımız telafisi son derece güç kötü bir 
miras olacaktır.''  
 
Problemlerden bahsederken çoğul konuştuğuna dikkati çeken Şahin, küçülen dünyada hiç 
kimsenin gerçek anlamda bu meselelerden bağışık olmadığını, birinin sorununun, bu 
sorunun olumsuz sonuçlarının bir şekilde diğerini de etkilediğini ve etkileyeceğini bildirdi.  
 
TBMM Başkanı Şahin, şöyle devam etti:  
 
''O nedenle işbirliği yapmamız kaçınılmazdır. Bu durum, tarihin bize yüklediği bir sorumluluk, 
gelecek nesillere ise borcumuzdur. Türkiye, bu bilinçle hareket etmektedir. Öncelikle 
bölgemizdeki sorunların çözümü için etkin, gerçekçi, ön alıcı ve sonuç odaklı bir dış politika 
yürütmeye çalışmaktadır. Bu doğrultudaki ilk adımı, komşularımızla ilişkilerimizin tüm 
sorunlardan arındırılması yönündeki politikamız oluşturmaktadır. Bunu, 'komşularımızla sıfır 
sorun' ifadesi ile özetleyebilirim.''  
 
Yunanistan ile 10 yılı aşkın bir süredir devam eden müspet ilişki ortamının devamı için 
uğraştıklarını, bu doğrultuda güven artırıcı önlemler ve yapıcı yaklaşımlarını sürdürdüklerini 
anlatan Şahin, Yunanistan tarafının da bu iradeyi taşıdığını memnuniyetle gördüklerini belirtti. 
Şahin, yeni Yunan hükümetinin de mevcut olumlu süreci artan katkılarıyla destekleyeceğini 
umut ettiklerini söyledi.  
 
Şahin, Kıbrıs sorununu Başbakan Recep Tayyip Erdoğan'ın ayrıntılı olarak anlattığını 
belirterek, bu konuya girmeyeceğini söyledi.  
 



TBMM Başkanı Şahin, Suriye ile olan ilişkileri yakın geçmişe kıyasla bugün çok daha ileri bir 
aşamaya taşıdıklarını ifade etti.  
 
Filistin sorununun Orta Doğu ve Akdeniz bölgesindeki sorunların en köklüsü ve önemlisi 
olduğunu kaydeden Şahin, İsrail ve Filistin tarafı arasında iyi ilişkilerin kurulmasını 
istediklerini söyledi.  
 
''Filistin sorununun barış içinde, yan yana var olacak iki devlet formülü temelinde 
hakkaniyetle çözülmesi için çaba harcıyoruz'' diyen Şahin, kaynaklarını silahlanma ve silahlı 
mücadeleye değil, bölge halkının mutluluğu ve bekası için harcayan bir Orta Doğu idealinin 
gerçekleşmesinin en büyük temennileri olduğunu bildirdi.  
 
Şahin, Türkiye'nin stratejik dış politika hedefinin AB olduğunu belirterek, ''Türkiye'nin AB 
üyeliği, Akdeniz'deki genel işbirliğine ve istikrar ortamına son derece önemli katkıları olacak 
bir gelişme teşkil edecektir'' dedi.  
 
Üyelik müzakerelerinin 2005'te başladığını hatırlatan Şahin, özellikle son yıllarda reform 
niteliğinde bir dizi yasal değişiklik yapıldığını kaydetti.  
 
Şahin, bunun öncelikli olarak halka daha çağdaş bir yaşam standardı sunma amacıyla 
yapıldığını belirterek, üzerlerine düşen görevleri bundan sonra da yapmaya devam 
edeceklerini ifade etti.  
 
TBMM Başkanı Şahin, ''Unutulmamalıdır ki, tam üyelik süreci bize olduğu kadar AB'ye de 
bazı yükümlülükler getirmektedir. Birliğin bu yükümlülüklerine bağlı kalmasını bekliyoruz. 
Diğer aday ülkeler hakkında hangi usul izlenmişse ülkemiz için de o usulün takibi zorunludur'' 
diye konuştu.  
 
Akdeniz'in, 3 semavi dine mensup halklara ev sahipliği yaptığını dile getiren Şahin, bu 
durumun bir çatışma değil, işbirliği vesilesi olmasının şart olduğunu kaydetti.  
 
BM Medeniyetler İttifakı girişimine dikkati çeken Şahin, ''Bu girişimi İspanya ile birlikte 
başlattık. Bu girişimin değeri dünya kamuoyu tarafından giderek daha iyi anlaşılmakta, 
destek bulmaktadır. Tüm Akdeniz halklarının da bizler aracılığıyla bu girişimi daha fazla 
sahiplenmesi için tüm imkanlarımızı seferber etmemiz gerektiğini düşünüyorum'' şeklinde 
konuştu.  
 
Akdeniz havzasının her köşesinin fazlasıyla hak ettiği dostluk ve barış ortamına bir an önce 
kavuşmasını dileyen Şahin, Akdeniz'in sevgi, barış ve hoşgörü denizi olması önünde 
aşılmayacak engel bulunmadığını düşündüğünü kaydetti. 
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Erdoğan:"Aynı görüntülere şahit olmak istemiyoruz"  
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AKDENİZ Parlamenterler Asamblesi 4. Genel Kurulu'nun açılışında konuşan Başbakan Recep 
Tayyip Erdoğan, İsrail'in Gazze'de orantısız güç kullandığını, çoluk çocukların da aralarında 
olduğu bin 500 kişiyi öldürdüğünü söyledi. 
 
AKDENİZ Parlamenterler Asamblesi 4 . Genel Kurulu'nun açılışında konuşan Başbakan Recep 
Tayyip Erdoğan, İsrail'in Gazze'de orantısız güç kullandığını, çoluk çocukların da aralarında 
olduğu bin 500 kişiyi öldürdüğünü söyledi . Conrad Otel'de düzenlenen Kurul toplantısının 
açılış konuşmasını yapan Başbakan Recep Tayyip Erdoğan İstanbul'un tarih boyunca büyük 
medeniyetlere ev sahipliği yaptığını, Karadeniz ve Akdeniz havzasının bir özeti olduğunu 
belirtti . Erdoğan, İstanbul'un Doğu için Batı'nın kapısı, Batı için ise Doğu'nun kapısı olduğunu 
söyledi . Akdeniz'in herkese eşit fırsatlar sunduğunu, çevresindeki tüm ülkelere zengin imkan 
ve potansiyeller sağladığını aktaran Erdoğan, sözlerine şöyle devam etti: 
"Fırsatlar kadar tehditlerin de ortak olduğu biliniyor . Terörizm, iklim değişikliği, çevre kirliliği, 
başta insan kaçakçılığı ve yasa dışı göç olmak üzere sınır aşan suç örgütlerinin faaliyetleri ile 
yabancı düşmanlığı ve hoşgörüsüzlük, tüm dünya için olduğu gibi Akdeniz ülkeleri için de 
tehdit teşkil ediyor . Orta Doğu'daki çözümsüzlük ve Balkanlar'daki kırılgan güvenlik ortamı 
olarak söylüyorum, yakınımızdaki diğer bölgelerdeki sorunlar, Akdeniz havzası üzerindeki 
Akdeniz'in güneşini gölgeleyen riskler olarak varlığını sürdürüyor . " 
 
Erdoğan ayrıca, Akdeniz bölgesinin sahip olduğu barış, huzur, istikrar, kalkınma ve refah 
potansiyelinin ortaya çıkartılabilmesi için geleceğe ümitle bakılması gerektiği inancında 
olduğunu, karşı karşıya bulunulan tehdit ve risklerin herkesi ilgilendirdiğinin unutulmaması 
gerektiğini belirtti . Akdeniz'e kıyısı olan hiçbir ülkenin terör örgütlerine ve terörizme seyirci 
kalamayacağını hatırlatan Erdoğan, Kıbrıs'ta çözüme ulaşılmasının öncelikleri olduğunu 
belirtti .  
 
BAŞBAKAN ERDOĞAN İSRAİL'İ YİNE ELEŞTİRDİ  



 
İsrail'in Gazze'de orantısız güç kullandığını ve aralarında çocuklar ile kadınların da bulunduğu 
bin 500 insanı öldürdüğünü hatırlatan Erdoğan söyle konuştu: 
"Filistin meselesine karşı da kayıtsız kalmak asla mümkün değildir . Böyle bir lüksümüz yoktur 
. Gazze'de olup bitenler sadece Gazze'de yaşayanları değil tüm bölgeyi Akdeniz'i etkisi altına 
alıyor . Gazze'deki drama sessiz kalarak hala yaşanmakta olan trajediye gözlerimizi kapatarak 
kulaklarımızı tıkayarak Akdeniz'i bir barış gölü haline getiremeyiz . Bin 500 insanın ölümü, 5 
bin insanın yaralanması ki bunlar benim ülkeme de geldi . Bunları kitle imha silahlarıyla 
vurmaya yönelik adımlara karşı sessiz kalınamaz . Bu insani bir sorundur . İsrail'in güvenliği ne 
kadar önemliyse Filistin'in güvenliği de o kadar önemlidir . Bu gün Gazze'ye gıda ilaç çok zor 
bir şekilde giriyor ama inşaat malzemesi giremiyor . Evleri yıkılmış alt yapısı tamamen çökmüş 
Gazze'de hala insanlar çadırlarda yaşıyor . Buna sessiz kalma imkanımız var mı? . " 
 
Kıbrıs Sorunu'nun çözümünü bölgesel hassasiyet nedeniyle önemli çok önemli bulduklarını 
hatırlatan Erdoğan, Rum Kesimi'nin uzlaşmacı bir tutum takınmadığını vurguladı . Annan 
Planı'na olumlu yaklaşan Kuzey Kıbrıs'ın adeta cezalandırıldığını anlatan Erdoğan "Kuzey 
Kıbrıs, eroin kaçakçılığının mı, insan kaçakçılığının mı merkezi? Bu dünyada nereler devlet 
olarak kabul edildi, nereler AB'ye üye kabul edildi . Kuzey Kıbrıs'a uygulanan bu yaklaşım 
tarzını uluslararası hukukla bağdaştıramıyoruz" dedi .  
 
1,5 MİLYARLIK İSLAM DÜNYASI AB YE GÜÇ KATACAKTIR  
 
Almanya Başbakanı Angela Merkel'in bir açıklamasında "Güney Kıbrıs'ın AB'ye alınması yanlış 
olmuştur" dediğini, eski Almanya Başbakanı Gerhard Schröder'in de yazdığı eserinde 
"Türkiye'ye yapılan ahlaksızlıktır" tespitinde bulunduğunu hatırlatan Erdoğan, devam eden 
müzakere sürecine desteklerinin tam olduğun ifade etti . Türkiye'nin AB'ye girmesi 
durumunda bundan AB'nin kazanacağını anlatan Erdoğan, 1,5 milyarlık İslam dünyasının da 
AB'ye güç katacağını vurguladı .  
 
Türkiye ve Yunanistan'ın Kıbrıs konusunda garantör ülke olduğunu anımsatan Erdoğan, 
Yunanistan Başbakanı Yorgo Papandreu ile de konuyu 15 gün önce İstanbul'da görüştüklerini 
belirterek, "Bizlerin, garantör ülke olarak bu konuda yere sağlam basmamız lazım . Sayın 
Hristofyas BM toplantısında 'Oturalım, konuşalım' dedi . 'Niçin biz sizinle konuşacağız' dedim 
. 'Eğer konuşacaksak, o zaman bu işi dörtlü konuşacağız' dedim . 'Kim olacak bu kişiler' dedi . 
Dedim ki, 'Siz olacaksınız, Sayın Talat olacak, Karamanlis kalırsa Karamanlis kalmazsa 
Papandreu olacak, bir de biz olacağız . İki garantör ülke, iki taraf ülke' dedim . 'Sayın Talat 
hangi sıfatla olacak?' dedi . Şu anda sayın Talat ile 42 toplantı yaptınız . Hangi sıfatla 
görüşüyorsunuz? Hangi sıfatla görüşüyorsanız, aynı sıfatla olacak . Olay budur . Çözüm 
istiyorsak, çözüme böyle gideceğiz . Aksi taktirde gidemeyiz" diye konuştu .  
 
Başbakan Recep Tayyip Erdoğan'ın ardından konuşan TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin, 
Akdeniz Parlamenter Asamblesi'nin Akdeniz Havzası'nda istikrarın ve kalıcı barışın tesisi için 
önemli bir oluşum olduğunu belirterek, "Akdeniz'in latinc anlamının Dünya'nın merkezi 
anlamına gelmesi tesadüfi değildir . Akdeniz Dünya nüfusunun yaklaşık yüzde 7'sinin yaşadığı 
bir bölgedir . Akdeniz'e kıyısı olan 5 ülke Dünya'nın ilk 30 ülkesi arasındadır . Ticaretin 
sermaye haraketlerinin arttırılması gerekiyor" dedi .  
 



Yapılan konuşmaların ardından Akdeniz Parlamenterler Asamblesi 4 . Genel Kurulu'na katılan 
ülkelerin temsilcileri Başbakan Erdoğan ve TBMM Başkanı Mehmet Ali Şahin ile birlikte aile 
fotoğrafı çektirdi . Fotoğraf çekiminin ardından İsrail Meclisi Knesset'in başkan yardımcısı 
Mjallie Whbee ile ayakta bir süre konuşan Erdoğan, "Genel kurul açılışındaki konuşmanızın 
ardından yanınıza gelen İsrailli parlamenter ile ne konuştunuz?" sorusuna şöyle yanıt verdi: 
"Onlar da çocuk öldürüyor . "Benim de söylediğim şu; Onlar da öldürüyor, ne kadar 
öldürüyor, siz ne kadar öldürüyorsunuz . Bunlar savunmasız insanlar . Kullandığınız fosforlu 
bombalar . Yani bunlar orantısız güç noktasında kalkıp da Filistin'le mukayese edilebilir mi? 
Yani Filistin'in savunma noktasında gücü nedir, diğerlerinin, İsrail'in savunma imkanı, gücü 
nedir? Bugün İsrail'in dünyada farklı bir yeri var . İsrail dünyada nükleer silahı olan bir ülke 
durumunda . Başka bir şey söylemeye gerek var mı? Ben bunu gizleyeyim mi? Yani ben 
aramızdaki münasebet sebebiyle söylemeyeyim mi? Ben rüşvet-i kelamdan pek hoşlanmam . 
Gerçek neyse bu gerçeği söylemek zorundayım . " 
 
İLK GELEN KAFİLEDEKİ GÖRÜNTÜLERE ŞAHİT OLMAK İSTEMİYORUZ  
 
Çıkışta gazetecilerin sorularını yanıtlayan Erdoğan, Avrupa'dan ayın 28'inde bir grup PKK'lının 
geleceği ile bir tarihin söz konusu olmadığını belirterek, "İlk kafiledeki görüntülere tekrar 
şahit olmak istemiyoruz . Bir bayram sevinci gibi, bir dostun bir dosta kavuşması gibi 
yaklaşımları da doğru bulmuyorum . O bayram sevinçleri evlerde yaşanabilir . Aksi takdirde 
bunlar daha sonra bir bölücü terör örgütünden koparak, Eve Dönüş Yasası çerçevesinde 
olayları değerlendirirken, dikkat edin ifadelerimi seçerek söylüyorum, yargımızın bunları 
suçsuz bulması sebebiyle bu işte serbest bırakma sürecini görüyoruz . Bu serbest 
bırakıldıktan sonra atılan adımlar, planlanan eylemler bizi düşündürüyor . Çünkü bunları 
tahrik ederek, bunların üzerinden bir devşirme gayreti içerisine girmeyi doğru bulmuyorum . 
Bu, birlik, kardeşlik sürecine de hizmet etmez . Bu yaklaşım tarzı yanlıştır . Bırakalım gelen 
insanlar ailelerinin yanına geçsinler . Normal hayata değil de yine anormal süreç için bunları 
bir figüran olarak kullanma gayreti içerisine samimi düşünce içinde olmayanlar girerse, bu 
bizi de üzer, ülkemizin diğer kesimlerini de üzer" dedi .  
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